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JEGYZİKÖNYV 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 2012. január 31. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt ülésérıl. 
 
 
NAPIRENDEK: 
9.00 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Kiemelt önkormányzati célok meghatározása a 2012. évre. 
3. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
 



 3 

TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Rend. szám.     Tárgy:             Jegyzıkönyvi  
                       oldalszám: 
 
1/2012. „NET” „E”  Az egyes pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 

3/2008.(I. 30.) KKÖT rendelet módosítása   22. 
 

2/2012. „NET” „E”  A lakások és helyiségek bérletére, valamint az  
elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 
28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet módosítása  30. 

 
3/2012. „NET” „E”  A költségelvő bérlet alapján biztosított önkormányzati  
    bérlakások bérbeadási feltételeirıl szóló 5/2002.(III. 26.) 

KKÖT rendelet módosítása     30. 
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TARTALOMJEGYZÉK 
 
 
Hat. szám.    Tárgy:     Jegyzıkönyvi 
             oldalszám: 
 
5/2012.  Napirend elfogadása       6. 
 
6/2012.  Polgármesteri jelentés elfogadása    10. 
 
7/2012.  Együttmőködési szándéknyilatkozat a „Tiszta Folyók 2” 

címő projekthez      10. 
 

8/2012.  A köztisztviselık részére meghatározott teljesítmény- 
követelmények alapját képezı 2012. évi célok kitőzése 11. 

 
9/2012.  A Képviselı-testület 2012. évi munkaterve   14. 
 
10/2012.  Tájékoztató az ivóvízdíjra vonatkozóan   14. 
 
11/2012.  Tájékoztató a további helyi adók bevezetésének  

lehetıségérıl       19. 
 
12/2012.  Helyi adó bevezetésének szándéka    20. 
 
13/2012.  Magánszemélyek kommunális adójának bevezetése  20. 
 
14/2012.  Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról  21. 
 
15/2012.  Tájékoztató az Egyesített Egészségügyi és Szociális  

Intézmény (EESZI) utóellenırzése során kiadott felhívásra 
történt intézkedésekrıl     24. 

 
16/2012.  Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel  

kapcsolatos fenntartói intézkedések körében az Idısek  
Klubjára vonatkozó és az Idıskorúak gondozóházára  
vonatkozó házirendek és az azokhoz kötıdı megállapodás- 
-minták jóváhagyása      25. 

 
17/2012.  Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel 

kapcsolatos fenntartói intézkedések    29. 
 
18/2012.  Nem lakás céljára szolgáló helyiségek 2012. évi bérleti  

díjának megállapítása      31. 
 
19/2012.  Sportcsarnok és a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épület 

terembérleti díjainak megállapítása    32. 
 
20/2012.  Ady Endre Mővelıdési Ház terembérleti díjainak  

szabályozása       33. 
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21/2012.  Közüzemi fogyasztás almérık elhelyezése a régi  
mővelıdési házban      35. 

 
22/2012.  Tájékoztató a Kiszombori Roma Nemzetiségi  

Önkormányzat megkeresésérıl    36. 
 
23/2012.  LEADER pályázat rendezvényszervezés támogatására 

 – többlet költség biztosítása     37. 
 
24/2012.  A Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı 

(volt Gazdabolt) üzlethelyiség pályázati eljárás keretében 
bérbeadás útján történı hasznosítása    38. 

 
25/2012.  Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben 

lévı volt fotósbolt üzlet bérlete    39. 
 
26/2012.  Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben 

lévı Virágbolt bérleti szerzıdésének módosítása  40. 
 
27/2012.  A határhoz vezetı kerékpárút tulajdonjoga   41. 
 
28/2012.  A Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának  

2011-2016. évi. felülvizsgálata    42. 
 
29/2012.  Nyilatkozat „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő 

fıút melletti kerékpárút (Kiszombor külterületén a Haleszi  
buszmegálló és a Maros híd közötti szakaszon)” tárgyú  
UT187-6/2011 engedélyezési eljáráshoz   43. 

 
30/2012.  Tulajdonosi hozzájárulás  „a 43. számú Szeged-Makó- 

- Nagylak elsırendő fıút melletti kerékpárút (Kiszombor  
külterületén a Haleszi buszmegálló és a Maros híd  
közötti szakaszon)” tárgyú UT187-6/2011 engedélyezési 
eljáráshoz       43. 
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Jegyzıkönyv 
 
Készült Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 2012. január 31. 
napján 9 órai kezdettel megtartott soros nyílt ülésérıl. 
 
Az ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
Jelen vannak: Szegvári Ernıné polgármester, Balázs Zoltán képviselı, Börcsökné Balázs 
Márta képviselı, Gazsi Gábor képviselı, Szekeres Krisztián képviselı, Szirbik Imre képviselı 
 
Összesen: 6 fı 
 
Igazoltan távol: Bacsa György alpolgármester 
 

Összesen: 1 fı 
 
Tanácskozási joggal részt vettek: Dr. Kárpáti Tibor jegyzı, Kunné Horváth Izabella EESZI 
intézményvezetı, Nagy Lırinc mővelıdésszervezı, Harcsás Krisztina adóügyi elıadó, 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı, Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezetı 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztelettel köszöntöm a képviselı-testület tagjait, jegyzı 
urat! Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes számban jelen van, az ülést 
megnyitom. Javaslatot teszek a napirendekre, a meghívó alapján. Van-e más javaslat? Aki 
egyetért a napirendi pontokkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 6 igen szavazattal meghozta 5/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Napirend elfogadása 
 
5/2012.(I. 31.) KNÖT. h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. január 31-i soros 
nyilvános testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint fogadja el: 
 
NAPIREND: 
1. Polgármesteri jelentés. 
2. Kiemelt önkormányzati célok meghatározása a 2012. évre. 
3. Rendelettervezetek. Döntési javaslatok.  
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
1. Napirend 
Polgármesteri jelentés 
Elıadó: Szegvári Ernıné 
    polgármester 
 



 7 

/Szóbeli elıterjesztés/ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Polgármesteri jelentéssel kezdjük munkánkat. 

− Január 5-én kistérségi társulási ülés volt Makón.  
− Január 11-én megkeresett a Településtisztasági Kft. a lakossági szemétdíj 

kintlévıségek rendezése miatt, 10 millió Ft körüli az összeg. A 
Környezetgazdálkodási Kft. megvásárolta a tartozást és elindították a behajtásokat, 
errıl tájékoztattak. Nem lesznek nagy behajtási díjak, viszonylag kedvezıbb eljárási 
díjakkal számolnak. Ezen a napon volt a szennyvíztársulás ülése Makón. 

 
/Bacsa György alpolgármester megérkezett, így a képviselı-testület 7 fıvel folytatja munkáját./ 
 

− Január 16-án újra szennyvíztársulási ülésen voltam. A Kormány által nyújtott 
támogatás szabályos felhasználása miatt üléseztünk. Dr. Ortutay Miklós Budapesten is 
járt a minisztériumban, ez ügyben. Szerzıdést kötünk a kormányzattal, amelybe a 
szennyvíz, mint projekt cél belekerül, mert úgy tőnt, hogy csak egyéb dologi 
kiadásokra lehet majd ezt az összeget fordítani, de nem erre kértük. Ráadásul ez több 
önkormányzatnak gondot okozott volna a költségvetésük készítése során. Február 15-
ig kell megkötni a szerzıdést, ezzel kapcsolatban elküldtük az adatlapot a 
minisztériumba.  

− Január 17-én Sport Bizottság ülésén voltunk, sokan részt vettek, már a tavaszi, nyári 
éves programokról tárgyalt a Bizottság. 

− Január 19-én állampolgársági eskü volt a tanácsteremben. Ezen a napon voltunk 
jegyzı úrral és a közgazdasági csoportvezetıvel Ritz Juditnál, aki az egyházi szociális 
intézmények vezetıje. Amikor az intézménnyel kapcsolatos elıterjesztést tárgyaljuk, 
akkor fogom elmondani a véleményét.  

− Január 20-án átadták a makói fürdıt, ezen is részt vettünk jegyzı úrral.  
− Január 25-én MVH ellenırzést tartottak a sportpályán azért, hogy megkezdıdött-e 

beruházás, Szirbik Imre kísért el. Ezzel kapcsolatban, illetve a másik beruházással 
kapcsolatban, ami az edzıpálya világítását érinti, felvettem a tervezıkkel a 
kapcsolatot, hogyan tudnánk megvalósítani, hogy ne kelljen visszaadni a 7 millió Ft-
ot. Jeleztem Szirbik Imrének is, hogy ha jönnek egyeztetni, akkor jöjjön el, mert a 
Sportkörnek kell ebben részt venni.  

− Január 26-án a Munkaügyi Központban tartottak tájékoztatót a 2012. évi közmunka-
programokról. A Startprogramok indulni fognak, március 1-jén. A foglalkoztatás 8 
órás lesz 8 hónapig, miután emelkedett a minimál közmunkás bér is, ezért a dologi 
kiadások mértéke csökken. Lehet, hogy valamennyi önkormányzati önerıt is 
biztosítani kell majd. Amirıl nem tudunk még, kérték az adatokat a február 8.-a után 
kezdıdı közfoglalkoztatáshoz, ami az intézmények környékének, temetı, parkok 
rendben tartására vonatkozna. Február 8-án lejár a jelenleg alkalmazásban álló 
közmunkások munkaszerzıdése. A foglalkoztatás 6 órás és 2 hónapos lesz, esetleg 3 
hónapos. Minden segélyezettnek legalább 1 hónapot dolgoznia kell valahol, ezt bárhol 
megteheti, feltétele is a további segélyezésnek.  

− Ma a hideg miatt itt volt a gyermekjóléti szolgálat munkatársa. Közben megnéztük, 
hogy 3 hajléktalan személlyel mi van, végül is egy személynek Makón a melegedıben 
intézni kellett helyet, hogy meg ne fagyjon, bár már csak ülıhely van, annyira sokan 
igénylik, de senkit nem küldenek el. A szolgálat munkatársai hívni fogják a 
háziorvosokat, gondozókat, vannak-e olyan idıs személyek, akik nem főtenek, nem 
gondoskodnak róluk. Elkezdték ma a tőzifát szállítani, 70 család kap 1-1 m3 fát. Ma 18 
helyre tudják kivinni, ezt péntekig folytatják, így leterítik a Szociális Bizottság által 
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meghozott döntésekben kiutalt fákat a családokhoz. Ha tud a képviselı-testület 
veszélyben lévı családokról szóljanak, jelezzenek nagy hideg várható.  

 
Szegvári Ernıné polgármester: Ennyi lett volna a polgármesteri jelentés. A képviselı-
testületé a lehetıség. Kérdés, észrevétel, vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselı: Több bejelentés érkezett hozzám kóbor kutyákkal kapcsolatban. Mit 
tudunk ez ügyben tenni? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Teszünk intézkedéseket, megpróbáljuk elaltatni a kóbor 
kutyákat, hogy be tudjuk szállítani Makóra, ahol 2 hétig ırzik. 2011-ben kb. 300.000,- Ft-ot 
költöttünk már a kutyák begyőjtésére. Megrendeljük a befogást. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Közterületen etetnek kutyát, macskát. Ezzel nem tudunk semmit 
kezdeni? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Már megkértük többször az illetékest, hogy ne tegye ezt. 
Nem tudunk mást tenni. 
 
Balázs Zoltán képviselı: A Csipkési szivattyúhoz vezetı út kinek a tulajdona? Nagyon 
tönkrement. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az ATIKÖVIZIG-é, jelezni fogunk. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Rozmaring utcában az árok besuvadt, ha nem tesszük rendbe, vagy 
nem szólítjuk fel az ott élıket, az árok ugyanúgy el fog tőnni, ilyen utca több is van, nincs 
kiásva, újból fel kellene szólítani, hogy takarítsák ki.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tavasszal ismét küldjük a felszólításokat.  
 
Balázs Zoltán képviselı: Befejezıdött-e a szeméttelep rekultivációja? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem, december végén leálltak, és ha az idıjárás engedi, 
folytatják.  
 
Balázs Zoltán képviselı: Decemberi ülésen döntöttünk a szemétszállítási díjról, az is hatósági 
áras lett? Úgy olvastam a Délmagyarország egyik cikkében, hogy Magyarcsanádon külön 
állapodtak meg, és személyenként kérik a díjat. Lehet ilyen megállapodást kötni? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A helyi rendeletünkben minden le van tisztázva, elı kell 
majd venni és meg kell nézni. A képviselı-testület az, aki megmondja, mekkora edényzettel 
kell ebben a faluban szállítani, nem a szolgáltató.  
 
Balázs Zoltán képviselı: A decemberi ülésen kérdeztem, hogy lehetne-e, hogy ne 
ingatlanonként, hanem az ingatlanban élık száma alapján fizessük a díjat, akkor az volt a 
válasz, hogy törvény alapján nem lehet. Ezzel szemben most azt olvasom, hogy 
Magyarcsanádon így csinálják.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Számításokat kell végezni, van egy szerzıdésünk, 
megállapodásunk a szolgáltatóval. Kedvezmény van megállapítva a 65 év felettieknek, így 
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próbáljuk ezt kezelni. Hogyan lehet ezt más módon kezelni, olyan módon, hogy a szemét se 
maradjon bent a faluban, és ne hordják ki a falu szélére, mert ennek megvan ez a veszélye is. 
Helyi rendeletben kell kimondani, hogy egy-egy háztartásra mennyi díjat kell fizetni és mi 
annak a vetítési alapja.  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Kormányrendelet írja elı, hogy a díjat hogyan kell kiszámolni. 
Egy újságcikkbıl nem biztos, hogy messzemenı következtetéseket kellene levonni. Jövıre 
vonatkozóan már más fogja megállapítani a díjat.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: A törvényhozó fogja eldönteni, mi alapján kell a díjat fizetni. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Korábban 2006 körül volt törvényességi észrevétel, hogy nem 
szabályosan mőködik a szemétszállítás, mivel csak kéthetente és csak 240 l-es edényzet volt. 
A legkisebb egység, amit erre meg kellett határozni, a 120 l-es edényzet, a közbeszerzés is így 
volt kiírva, a szerzıdéskötéskor is így állapodott meg az önkormányzat. Jelenleg van egy 
szerzıdés és helyi rendelet, hogyan kell elszállítani. Ennek is vannak különbözı számítási 
módjai. Az arányosságot kell megtalálni, meghatározott a minimális edényzet nagyság, ami 
rendszeresítve van, kiszorozzák, hogy hányszor viszik el, és annyit kell fizetni.  
 
Balázs Zoltán képviselı: Nem kilóra kellene mérni, mert akkor rögtön kint lenne a falu 
szélén a hulladék, hanem le lehet osztani, hány m3 hulladék keletkezik, ez ennyi lakosra jut, 
kötelezı fizetni az egy fıs és az öt fıs családnak is, csak nem mindegy, hogy hány fı után 
fizetnek. 
 
Bacsa György alpolgármester: Egy ingatlanra be vannak jelentkezve 18-an, biztos nem 
fogják kifizetni a magas díjat. Ki-bejelentkeznek állandóan. Nem lehet követni, az járna 
rosszul, aki eddig is becsületesen fizetett. 
 
Gazsi Gábor képviselı: Még inkább be sem fognak jelentkezni, le fogják tagadni, hányan 
laknak ott. 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Minimum keletkezik egy meghatározott mennyiségő hulladék, ez 
az irányelv, akinek több szemete keletkezik, az vásárolhat zsákot a szolgáltatótól.  
 
Szegvár Ernıné polgármester: Ez változni fog, nem a képviselı-testület lesz a díj 
megállapító, az ivóvíznél ez már így van. Az ivóvízre és a csatornaszolgáltatásra ugyanaz a 
szabály vonatkozik, de a szilárd hulladékról szóló törvény rendelkezik a tengelyen szállított 
hulladékról is. Ez a probléma ugyanúgy jelentkezik a tengelyen szállított folyékony hulladék 
díjára is. Van-e még kérdés, észrevétel? 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Lefolytattam az óvodában azt a panaszkezelési eljárást, 
amit írásban kaptunk a klárafalvi polgármestertıl. Meghallgattam, egyeztettem, úgy 
gondolom, sikerült megnyugtatóan rendezni a problémát. Írásban meg is küldtem 
polgármester úr felé. Tájékoztatni szeretném még arról is a testületet, hogy rendırségi ügyünk 
van az óvodában. Az egyik szülı kedden este felfedezte, hogy nincs meg a pénztárcája, fél 5 
után, a gyermekének csoportjában lévı szülık voltak az óvodában. Nem tudunk mit tenni, az 
adatokat, információkat átadtam. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem az óvoda ellen van rendırségi feljelentés, hanem az ott 
történtek miatt. Nem óvodai dolgozó és az óvoda ellen irányul, hanem a szülık egymás 
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között. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki elfogadja a polgármesteri jelentést, kérem, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 6/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Polgármesteri jelentés elfogadása 
 
6/2012.(I. 31.) KNÖT. h 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. január 31-i testületi 
ülés polgármesteri jelentését elfogadta. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- Együttmőködési szándéknyilatkozat a „Tiszta Folyók 2.” címő projekthez 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat és az együttmőködési szándéknyilatkozat a jegyzıkönyv 3. 
számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az együttmőködési szándéknyilatkozat a „Tiszta Folyók 2.” 
címő projekthez tárgyú elıterjesztésben kellene dönteni. Írásban kerestek meg bennünket, ha 
ezt most jóváhagyja a képviselı-testület, akkor azonnal küldeni kellene. Az együttmőködési 
megállapodásban volt egy olyan kitétel, hogy 5 évig a kihelyezett szeméttárolók ürítését 
vállalni kellett volna, ezt kihagytuk belıle. Vélemény, javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: Javasolni lehetne, hogy ahol a Maros belép Magyarország 
területére, ugyanúgy, mint ahogy a Tiszán ki van feszítve a hulladékfelfogó háló, ott is el 
kellene helyezni egyet. Az egész probléma meg volna oldva.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ezt nem tudjuk már a megállapodásba belerakni, mert kötött 
szövegő. Kérdés? Aki egyetért az együttmőködési szándéknyilatkozattal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 7/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Együttmőködési szándéknyilatkozat a „Tiszta Folyók 2” címő projekthez 
 
7/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az 
együttmőködési szándéknyilatkozat a „Tiszta Folyók 2” címő projekthez tárgyú elıterjesztést 
és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete úgy határoz, hogy 
együttmőködési szándékát nyilvánítja ki az Ecocaritas Egyesület és az Erdélyi Kárpát 
Egyesület Bihor megye által Magyarország-Románia határon Átnyúló Együttmőködési 
Program 2007-2013. pályázati kiírására benyújtandó „Tiszta Folyók 2. – Közös fellépés a 
határon átnyúló folyók illegális szemétlerakóinak felszámolásáért” címő projektjével 
kapcsolatban. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernıné polgármestert az együttmőködési szándéknyilatkozat – a jelen határozat melléklete 
szerinti tartalommal történı - aláírására. 
 
Az együttmőködési szándéknyilatkozat jelen határozat mellékletét képezi. 
 
A határozatról értesül: 

- Bakos Tamás elnök 
  Ecocaritas Egyesület 4400 Nyíregyháza, Kállói u. 71/a. 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
2. Napirend 
Kiemelt önkormányzati célok meghatározása a 2012. évre. 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
     polgármester       jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 4. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köztisztviselık részére meghatározott 
teljesítménykövetelmények alapját képezı 2012. évi célok kitőzése. Kérdés, észrevétel, 
javaslat? Aki egyetért a határozati javaslatban meghatározott célok kitőzésével, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 8/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A köztisztviselık részére meghatározott teljesítménykövetelmények alapját képezı 
2012. évi célok kitőzése 
 
8/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a köztisztviselık jogállásáról 
szóló 1992. évi XXIII. törvény 34. § (3) bekezdése alapján az Önkormányzat köztisztviselıi 
teljesítménykövetelményeinek alapját képezı kiemelt célokat – 2012. évre vonatkozóan – az 
alábbiak szerint határozza meg: 
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Az önkormányzat a 2012. évben jelentkezı, a szervezeti és mőködési területét, a feladat- és 
hatáskörét, továbbá finanszírozását érintı változásokra felkészül, annak végrehajtásában a 
törvényesség és szabályszerőség szempontjainak érvényesülése mellett kiemelten kezeli az 
önkormányzat gazdasági programjában meghatározott hosszabb távú célkitőzéseit, a 
folyamatban lévı beruházások és pályázatok által a település fejlıdésének fenntartását és a 
falu élhetıségének megırzését. Ennek érdekében a településfejlesztés, a gazdálkodás és az 
ügyintézés terén 2012. évre meghatározott kiemelt célok érvényesítését mőködése során 
szervezetére, szerveire és a munkában résztvevı ügyintézıkre nézve elfogadja és alkalmazza 
az alábbi kiemelt célokra tekintettel: 
 

1./ A Makó és Térsége szennyvízprojekt települést érintı lebonyolításával összefüggı 
feladatokban közremőködés. 
 

2./ Az önkormányzat tevékenységével összefüggı támogatások, pályázati források feltárása, 
az igénybevételhez szükséges dokumentumok (koncepciók, programok, tervek, pályázati 
anyagok) elıkészítése. A folyamatban lévı pályázatok gondozása és a beruházások 
lebonyolítása, elszámolása. 
 

3./ Az önkormányzat és intézményei 2012. évi gazdálkodásában, a kistérségi és mikrotérségi 
társulások feladatellátása és gazdálkodása során meg kell ırizni a költség-hatékonyság terén 
elért eredményeket és a továbbiakban is törekedni kell a gazdaságossági szempontok 
érvényesítésére, a folyamatos likviditás, a szabályszerőség, a hatékonyság és a takarékossági 
szempontok együttes érvényesítésére.  
 

4./ Az önkormányzati vagyon magas színvonalon történı kezelése és hasznosítása, a 
tevékenység során törekedni kell a bevételek növelésére, a kintlévıségek csökkentésére, 
fokozni kell a behajtás eredményességét, ugyanakkor a rendszer legyen nyitott a változó 
szervezet és igények által nyújtott lehetıségek leghatékonyabb kihasználására. 
 

5./ Az átalakuló közfoglalkoztatás és a szociális ellátás lehetıségeit a településen élık 
esélyegyenlıségének, életminıségének javítása szempontjait figyelembe véve kell 
alkalmazni. A közfoglalkoztatással megjelenı erıforrások felhasználásával mind nagyobb 
réteg számára esélyt biztosítani a foglalkoztatásban, a munka világában való részvételre. 
 

6./ A változó jogszabályi környezet által igényelt megfelelı rugalmasság mind a közigazgatás 
szervezetet, mind a hatósági ügyintézési folyamatok terén. A szervezet legyen szakmailag 
nyitott az új kihívásokra és a költségtakarékosan igénybevehetı képzési, folyamatos 
önképzési lehetıségekkel élve kész legyen azoknak megfelelni. A hivatali munkában a 
komplex szemlélet és az elemzıkészség erısítése.   
 

7./ Az önkormányzati honlap adattartalmának folyamatos bıvítése, a lakosság tájékoztatása és 
segítése érdekében a hatósági ügyintézést támogató új, korszerő nyomtatványok és az 
ügyintézési ügymenetek ismertetésével.  
 

Errıl értesítést kap: 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági és Igazgatási Csoport 
- Irattár 
 
 

3. Napirend 
Rendelettervezetek. Döntési javaslatok. 
- A Képviselı-testület 2012. évi munkaterve. 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
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/Az elıterjesztés, a határozati javaslat és a munkaterv tervezete a jegyzıkönyv 5. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A Képviselı-testület 2012. évi munkatervével folytassuk 
munkánkat. A február 10.-én testületi ülést kellene tartani a 2012. évi költségvetés kapcsán. 
 
Gazsi Gábor képviselı: Február 10-én 10 órától elfoglaltságom van. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kezdhetünk fél 8-kor. A munkatervhez javasolnám, mivel 
már rég volt a Munkaügyi Központ tájékoztatója, hívjuk meg a vezetıt. Van-e javaslat a 
munkatervhez? 
 
Bacsa György alpolgármester: Postát javasolnám meghívni. 
 
Gazsi Gábor képviselı: Az új fürdı vezetıjét is meg lehetne hívni. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A fürdı kapcsán lehetne a turisztikában érintetteket is 
meghívni. 
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezetı: Áprilisban lenne a településen mőködı társadalmi 
szervezetek tájékoztatója, esetleg ekkor lehetne a turisztika is.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Áprilisban a turisztika, márciusban a posta, a Munkaügyi 
Központot szeptemberi ülésre kellene meghívni.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Javasolnám az ez évi közmővelıdési rendezvény 
tervezetet is, meghatározza egy kicsit az egész éves programjainkat, ha áttekintjük, hogy mire 
készülhetünk, miután ebben már vannak kezdeményezések. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Éves kulturális program lehetne februárban. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Szociális térkép készítése. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Szociális térkép készítése esetén, ha tökéletes anyagot 
szeretnénk, annak komoly felmérési és pénzügyi vonzata lenne. Azt meg kellene nézni, hogy 
ki tudja megcsinálni, mibıl, ki fogja ezt össze, milyen szempontokra terjedjen ki.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Rónay-kúria mőködésérıl szóló beszámoló is lehetne. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Márciusban lehetne a Rónay-kúria mőködésérıl szóló 
tájékoztató. Egyéb javaslat? Összegezve: február 10-én 730-kor lenne az ülés, február 28-án 
éves kulturális programok összegzése, március 27-én posta, illetve a Rónay-kúria 
mőködésével kapcsolatos tájékoztató, áprilisban a turisztikáról, a fürdırıl, a helyi 
szállásadókról és a helyi turisztikával kapcsolatos szolgáltatók tájékoztatója, szeptemberben a 
Munkaügyi Központ tájékoztatója a közmunka-programok megvalósulásáról. Aki egyetért a 
2012. évi munkatervvel, az elhangzott kiegészítésekkel, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 9/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Képviselı-testület 2012. évi munkaterve 
 



 14

9/2012.(I. 31.) KNÖT h.  
HATÁROZAT 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a 2012. évi munkatervét a 
Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról szóló 8/2011. (IV. 6.) önkormányzati rendelet 14. § 
(1) bekezdésben foglaltak szerint elfogadta. 
 
A Munkaterv a határozat mellékletét képezi. 
 
Errıl értesítést kap: 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
- Tájékoztató az ivóvízdíjra vonatkozóan 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/A tájékoztató és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 6. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tájékoztató az ivóvízdíjra vonatkozóan. Kérdés?  
 
Bacsa György alpolgármester: 2,5 %-kal emelték az ivóvizet és az alapdíjat is?  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Igen.  
 
Szekeres Krisztián képviselı: A táblázatban a lakossági alapdíj 365,- Ft, az nem 
háztartásonként annyi, mert úgy szerepel, hogy Ft/m3?  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Elírás történt, javítani fogjuk, „Ft/hó”-ra. Egyéb kérdés? Aki 
elfogadja a tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 10/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató az ivóvízdíjra vonatkozóan 
 
10/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
ivóvízdíjra vonatkozó tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Tájékoztatás további helyi adók bevezetésének lehetıségével kapcsolatban 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslat, a tájékoztató a környezı településeken bevezetett helyi adókról 
és az elızetes számítások helyi adó kivetéséhez a jegyzıkönyv 7. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tájékoztatás további helyi adók bevezetésének lehetıségével 
kapcsolatban a következı elıterjesztés. A jogszabályi változásokat és lehetıségeket 
felsoroltuk az anyagban, valamint készült hozzá egy kiegészítı anyag is, hogy lássuk, mely 
adónem, milyen hatással van a lakosságra, milyen bevételek szedhetıek be. Köszöntöm az 
adóügyi elıadónkat, Harcsás Krisztinát, kérem, ismertesse a kiegészítı táblázatban szereplı 
adatokat.  
 
Harcsás Krisztina adóügyi elıadó: Kétféle melléklet készült. Az egyik a környezı 
településeken bevezetett helyi adókról szól tételesen, hogy mikor történt a bevezetés és 
milyen adómértéket használnak. Nyilván Makó kiemelkedik, ott minden adónem be van 
vezetve. A másik, amit még meg szeretnék jegyezni, hogy Kiszomboron kívül csak 
Csanádpalota és Óföldeák az, akik az iparőzési adón kívül nem vezettek be egyéb helyi adót. 
A mértékek látszódnak, a leggyakoribb az iparőzési adó mellett a kommunális adó 
bevezetése, általában alacsony Ft/év-es adómértékkel vezetik be, a maximum kommunális 
adó esetében 17.000,- Ft. Több település azt alkalmazza, hogy bevezeti 4.000-5.000-6.000-
6.500,- Ft/év-es adómértékkel és nem ad mellé mentességet, vagy kicsit magasabb mértékkel 
vezeti be, és az idısebbeknek attól függıen, melyik településrıl van szó, 70-75-80 év felett 
mentességet biztosít, teljeset vagy százalékosat. Az építmény- és telekadó Makón és Deszken 
van bevezetve. A másik mellékletben szerepel egy elızetes kalkuláció, számítás. 
Építményadó esetében alapul vettünk egy kb. 1.600 darabos építményszámot és 80 m2-es 
átlag mérető építményt és ezzel számolva, ha maximumot nézzük, 1.100,- Ft-ot, amit 
építményadónál be lehet vezetni, az 88.000,- Ft évente. Próbáltunk úgy számolni, hogy a 
kiszomboriak teherviselı képességét is figyelembe vettük és számoltunk 200,- Ft-tal, nyilván 
itt bármilyen összeg szóba jöhet és külön kiszámoltuk azt, hogy mekkora éves bevételt 
jelentene ez az önkormányzat számára. A második a telekadó, 72 db üres telekrıl tudunk 
Kiszombor belterületén, 1.500 m2-es átlagnagysággal számolva maximális adómértekkel 
200,- Ft/m2, egy telek éves adója 300.000,- Ft lenne. Ez nyilván elég nagy terhet jelentene a 
telektulajdonosoknak. Tizedével számolva, 20,- Ft/m2-rel 30.000,- Ft-os éves adót jelentene, 
ebben az esetben is ki van számolva, hogy mekkora éves bevételt jelentene az önkormányzat 
számára. A harmadik a magánszemélyek kommunális adója, a maximális adómérték 17.000,- 
Ft/év, 1.660 adózóval számoltunk és különbséget tettünk 65 éves kort betöltött vagy a feletti 
lakosok esetében, ami nagyjából számolva 300 adózót érintene. Ebbıl levezettük, hogy 
maximális adómértékkel és utána 2.000,- Ft-tal csökkentve egészen 7.000,- Ft-ig mekkora 
éves adóterhet jelentene az embereknek és ez mekkora önkormányzati bevételt. A 
kommunális adó úgy szerepel a törvényben, hogy vagy az építmény tulajdonosa, vagy bérlıje, 
vagy a telek tulajdonosa fizeti, ezt csak magánszemélyek fizetik, ha több ember a tulajdonos, 
akkor osztódik. Az utolsó az idegenforgalmi adó, a vendégéjszakák tekintetében 50 %-os 
kihasználtságot számoltunk, két szállásadóra vonatkoztatva és így 500 vendégéjszakával, 
300,- Ft/éjszaka összeggel 150.000,- Ft éves önkormányzati bevételt jelentene. Az utolsó tétel 
egy költségkalkuláció, hogy az új adó bevezetése nagyjából mennyi költséggel járna, személyi 
jellegő és dologi kiadásokkal számoltunk, ami éves szinten kb. 3 millió Ft-ot jelentene. 
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Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Ezekkel a számításokkal el lehet gondolkodni, és 
tökéletesen lehet látni, hogy melyik adónemnél milyen terheket fogunk róni a lakosságra és 
abból mennyi bevétele származna az önkormányzatnak. 
 
Szirbik Imre képviselı: 3 millió Ft-os költség lenne egy adóügyi ügyintézınek az 
alkalmazása. Minden esetben szükség lenne rá? Például idegenforgalmi adó bevezetését nem 
tartom ésszerőnek, arra valószínőleg nem kellene plusz személy. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nem az idegenforgalmi adóra gondoltunk, nagyságrendeket 
szerettük volna bemutatni. A jelenlegi leterheltséggel ez már nem ellátható a munkatársunk 
részérıl. Ne személyben gondolkodjunk, hanem a feladatról. Jelen pillanatban van iparőzési 
adó, gépjármőadó, ezen felül átadják a szilárd hulladék díjtartozásokat, a szennyvíztársulat a 
lakástakarék-pénztári tartozásokat, a rendırség az összes be nem fizetett szabálysértést, 
idegen helyrıl kimutatott tartozásokat is hajtanunk kell. Például a mezııri járulékot is, amit 
nem fizettek be, adók módjára kell behajtani. Elég rendesen ki van használva a munkaideje a 
kolléganınek, még egy adónem bevezetését nem lehet a munkaidejébe beletenni. Ha a 
gépjármőadót elvinnék, abban az esetben. Volt olyan idıszak, amikor a gépjármőadó nem az 
önkormányzatot illette, de ide fizették, az önkormányzat hajtotta be, vetette ki, 50 %-a maradt 
itt, 50 %-át elutaltuk. Hogyan kívánják ezt megoldani, nem tudjuk. Ha elviszik a teljes 
gépjármő adóztatást, akkor természetesen plusz díjakról nem beszélünk, ha itt marad, erre 
szükség van.  
 
Szirbik Imre képviselı: Úgy látom, hogy majdnem minden település, Deszk kivételével, 
Makót ne számoljuk ide, a kommunális adót vezette be, holott a számítások alapján az 
építményadóból lenne 140.800.000,- Ft bevétel, de ezt el kell vetni, nem javaslom. Amit 
Földeák vezetett be, hasonlót javaslok, 70 év felettieknek 50 % mentesség. Kommunális adó 
bevezetésében kellene gondolkodni, 15.000,- Ft/év adómértékkel. Kb. az ami, ha azt 
számoljuk, hogy az iparőzési adó 1,8 %, 90 %-a a maximálisnak, akkor ennek is 90 %-át 
számolnánk a maximálisan kivethetınek.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az iparőzési adóval ezt ilyen százalékos arányban összevetni 
nem szerencsés. Tudok olyan üzlettulajdonost, akinek a telephelye nem itt van, hanem Makón 
és tudja sorolni, hogy a befizetett adójából mi készüljön, és mi ne készüljön. Megkérdeztem a 
kolléganıtıl, mennyit fizet, évesen 27.000,- Ft körül és nem mőködik rosszul. Ne tévesszen 
meg bennünket, hogy a maximum 2 %-on belül az 1,8 % hol tart, és ehhez nézzük arányába a 
kommunális adót. Félre visz, ráadásul az iparőzési adó nettó árbevételt vesz figyelembe, és 
nettó árbevétel után fizetik a vállalkozók. Egy kicsit magasnak érzem a javasolt összeget, 
azzal egyetértek, hogy szükségszerővé fog válni, hogy kommunális vagy valamiféle adót 
bevezessen az önkormányzat. Nem tudjuk, hogy az iskola állami tulajdonba vétele után 
milyen állami bevételek maradnak itt, hiszen a központi kormányzat kénytelen elvinni 
bevételeket az önkormányzatoktól ahhoz, hogy finanszírozni tudja az iskolákat. Új elosztás, új 
feladat megosztás lép majd be. Kiderülhet, hogy kevesebb pénzünk lesz az éves mőködésre, 
mint ami most van. Azt is látjuk, hogy már fejleszteni igazán nem tudunk, csak a meglévı 
megtakarításainkból. A lakosságnak azonban van igénye: járdajavítás, útépítés és sok-sok 
minden. Úgy érzem, most már a lakossági igények kielégítéséhez a többi település mellett 
Kiszombornak is fel kell vállalnia egy ilyen nehéz döntést, és be kell vonni a lakosság 
befizetéseit fejlesztési elgondolásainak fedezetéül, és egy kommunális adó bevezetése 
szerintem most kell, hogy megtörténjen. Most még nincs összeállítva a 2012-es 
költségvetésünk, de mindenhol szőkítenünk kell, a 2011-es év is ezt jelentette. További 
vélemények? 
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Gazsi Gábor képviselı: Várnék még a helyi adó bevezetésével. Az elıterjesztés nagyon 
tökéletes munka, nagyon érthetı. Ha mégis bevezetünk adót, akkor kommunális adóval 
értenék egyet, kisebb mértékővel és kedvezmény nélkül, az egyenlı teherviselés elve mentén.  
 
Bacsa György alpolgármester: Ha úgy dönt a testület, hogy bevezet valamilyen adót, 
évközben is megteheti? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Úgy kell megalkotni, hogy a kiadott határozatok jogerıre 
emelkedjenek az adó megfizetése elıtt. Ha be akarja vezetni a testület, akkor tavasz végén 
kellene dönteni, így a második félévtıl volna bevezetve. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ha valamelyik irányba elmozdul a testület, ezt elı is kell 
készíteni, nyomtatványformákat, rendelet-tervezetet. Vélemény?  
 
Balázs Zoltán képviselı: Hallottunk az ebadóról, ezt bevezetik?  
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: A legutóbbi soros testületi ülésen errıl is volt tájékoztatás, amiben 
le volt írva, hogy az ebadó valójában nem adó, hanem ebrendészeti hozzájárulás. Nem 
kötelezı bevezetni.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ha bevezetnénk, akkor csak azokra a feladatokra lehetne 
fordítani, ami a kutyákkal kapcsolatos, például a kutya befogás költségeire, hozzá tudnánk 
járulni a makói telep mőködéséhez. 
 
Balázs Zoltán képviselı: A véleményem az, hogy ne vezessünk be, megértem az indokokat, 
de rengeteg tartozása van a lakosságnak.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Látják, hogy ezek a környezı településeken is mőködnek, 
fizetik, biztos vannak elmaradások, de már régen bevezetésre kerültek. Nagyok a lakossági 
igények, megjelenik, hogy miért nem javítjuk ki a járdát, miért nem építünk utat és ha 
elkészül a csatornázás, ez fokozottan fog megjelenni, az utak javítása, felújítása. A 90-es évek 
elején indultak ezek az útépítések, szembe kell nézni azzal a ténnyel, hogy ezek egy idıben és 
rohamszerően romlanak, nagyon rossz minıségbe fognak kerülni. Elıbb-utóbb ezzel valamit 
kezdeni kell vagy pedig tudomásul venni, hogy ennyire futotta. Ami megtakarításunk van, 
annak megvan és meg lesz a helye. A másik, hogy biztos, hogy szőkíteni kell a 
szolgáltatásokat a településünk területén. Nem kötelezı feladatokat nem elvégezni, lehetıleg 
adni lefelé, nagyon kemény döntéseket meg kell hozni a munkatársak és az intézmények 
kapcsán is. Nagyon félek attól, hogy elıáll az a helyzet, hogy mínusz lesz a költségvetés vége. 
Ezt csak úgy tudja egyensúlyba hozni a testület, ha elkezdi csökkenteni a kiadásokat. 
Megélem azt is a mindennapokban, amikor jönnek az intézményvezetıink és kérnek és 
mondják és átsorolnak dolgozókat. Vannak, ahol a takarítók C fizetési osztályba vannak 
sorolva, a minimálbér-emeléssel ez 14.000,- Ft/hó emelést jelent, ha felszorozzuk, több 
emberrel szinte egy dolgozónak a bérét ki lehetne belıle hozni. Például érinti az óvodát, hogy 
nem a munkakörhöz való fıiskolai képzettséget a jogszabály alapján be kell sorolni fıiskolai 
végzettségőnek, ez szakmailag sem ad semmit. Különféle tanfolyamokra járnak pályázatok 
alapján, aminek az lesz a vége, hogy a dolgozókat át kell sorolni. Szőkíteni fogunk, ha 
önkormányzati hozzájárulás kell, nem fogunk adni, nem érdek, hogy több munkabért 
fizessünk akkor, amikor a mindennapokban küzdünk, hogy embereknek maradjon meg a 
munkahelye és nem azért küzdünk, hogy minél többet fizessünk ki. Valószínő az 
intézményvezetıink ezt így nem látják és jönnek a kérdésekkel, kérésekkel és a polgármester 
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az a személy, aki ezeket próbálja megharcolni és megfékezni. Ezek csak apróságok, de a 
mindennapokban jelen vannak. Létszámokat kell majd leépíteni, erre az asztalra fog kerülni és 
ez is a testület döntése lesz. Ezt csak jelezni szerettem volna.  
 
Szirbik Imre képviselı: Úgy gondolom, a kommunális adó alacsony mértékő bevezetésével 
nincs elırébb az önkormányzat, olyan összegben kellene bevezetni, amibıl tudunk is valamit 
csinálni. Látom, hogy nehéz helyzetben vagyunk, valamit próbáljunk bevezetni, nem igaz, 
hogy 1.250,- Ft-ot nem tud valaki kigazdálkodni havonta, ha nem, akkor már komoly baj van. 
Tudom, hogy komoly a baj, de mindent a vállalkozókra próbálunk hárítani, hogy csak azok 
fizessenek. 
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Rálátunk a Szociális Bizottságon belül, hogy nem 
véletlenül van a rendkívül nagy kintlévıség, az egy fıre jutó jövedelmeket is látjuk sok 
esetben. Tényleg igazán elkeserítı helyzetben vannak nagyon sokan. Nyilván a mérték 
meghatározásában kell helyesen és jól dönteni.  
 
Szirbik Imre képviselı: Ha fel kell venni valakit, eljuthatunk oda, hogy annyi lesz a bevétel, 
mint az alkalmazás költsége. 
 
Szekeres Krisztián képviselı: Alapvetıen az is kérdés a mérték megállapításánál, hogy azt 
látjuk, hogy a településeken be van vezetve, de milyen százalékban tudják ezt befizetni, 
milyen a fizetési morál. Minden adónál, hozzájárulásnál a befizetés sosem 100 %-os. A másik 
dolog az, mint láttuk a táblázatban, majdnem a kistérség minden települése, sıt még 
kitekintettünk a kistérségbıl is, be van vezetve a magánszemélyek kommunális adója. 
Természetesen az a feladatunk, hogy minél kedvezıbb életfeltételeket tudjunk a helyi 
lakosoknak teremteni. Ugyanakkor azt gondolom, hogy a kiszombori lakosoknak ilyen 
tekintetben kényelmi pozíciója volt az, hogy Kiszomboron nem volt bevezetve ez a bizonyos 
magánszemélyek kommunális adója. Gyakorlatilag, mint hogy nem volt kötelezı a 
bevezetése, de elınyként élvezték a kistérség többi lakójával szemben. Azért nem vezette be 
az önkormányzat nyilván, mert nem volt rá szükség nagy valószínőséggel, olyan büdzséket 
tudott zárni évrıl-évre, hogy nem volt ennyire megszorulva. Most hallottunk többféle 
elırejelzést, sajnos ott tartunk, hogy baj van az önkormányzat büdzséjével is. Összegezve 
azzal értenék egyet, hogy valamilyen mértékben az arányos közteherviselés elvét tekintve 
szükséges bevezetni. Mindamellett, hogy tudom, hogy az önkormányzat mellett mindenki 
gondban van. A maximálisan kivethetı összeg 50 %-ával értenék egyet. Egyrészt azért, mert 
akkor még mindig 7-8 millió Ft plusz lenne az önkormányzat költségvetésében, ezt 
továbbvetíteném, ha ezt csak pályázati önerıkre tudjuk fordítani, ebbıl akár 80-100 millió Ft 
is behozható az önkormányzatnak, hiszen van, ahol 5 % önerıvel tudunk pályázni. Ha így 
tekintjük, az nem 5 millió Ft-ot jelent, jelenthet 50 milliót is, mert ha nem tudjuk hozzárakni 
az önerıt, akkor nem fogunk pályázni sem.  
 
Bacsa György alpolgármester: Eddig is hozzá tudtuk rakni az önerıt, ezután is hozzá tudjuk.  
 
Szekeres Krisztián képviselı: Ha matematikailag nézzük, ez is egy érv lehet mellette. Azt 
gondolom, egy kisebb mértékkel kellene bevezetni. 
 
Bacsa György alpolgármester: Azért még nem áll úgy az önkormányzat és nem is fogunk úgy 
állni, hogy ne legyen pályázathoz önerı. Ha mégsincs önerı, akkor hitelt kell felvenni, ez 
nem ok arra, hogy kommunális adót vessünk ki azért, mert pályázni akarunk. 
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Szekeres Krisztián képviselı: Nem ez az érvem mellette. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A hitelfelvételnél van egy felsı korlát, és 2013-tól a 
kormányhivatalok engedélye kell ahhoz, hogy felhalmozási célú hitelfelvételre sor 
kerülhessen. Arra utaltam, hogy az utak egy idıben fognak leromlani, illetve a csatornázással 
végig vágják az utakat, majd visszaállítják, helyreállítják, de az utjainkkal nagyon komoly 
problémák várhatóak. A régi kerékpárút felújítását próbáljuk majd pályázattal megoldani. Itt 
van a bölcsıde problémája, valószínő a felújításához nem fogunk tudni pályázati forrást 
igénybe venni, mert nem tudjuk a létszámot bıvíteni. Pályázat esetén létszámbıvítéssel, 
csoportbıvítéssel kellene, hogy járjon. Valószínő ezt is saját pénzbıl kell megoldani.  
 
Balázs Zoltán képviselı: Valószínő ez a pénz nem pályázatokra, hanem mőködésre menne. 
Nem mi okoztuk ennek a bajait, eddig felelısen döntöttünk, hanem jöttek az elvonások és ez 
most egyszerően rá lesz hárítva a lakosságra, akinek egyébként is rengeteg baja van. Ezért 
javaslom, hogy most ne vezessük be.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ennek a testületnek azért az is a felelıssége, hogy egy 
települést mőködtessen és olyan feltételekkel, hogy ne romoljon le minden, illetve legyenek 
meg azok a szintek is a szolgáltatóhelyeinken, az óvodától kezdve a bölcsıdéig, ami 
megfelelınek ítélhetı meg általunk, hogy ne leromlott körülmények között mőködtessünk 
valamit, mert az nem nagy feladat.  
 
Szabóné Tamás Julianna közgazdasági csoportvezetı: Régebben már téma volt a testület 
elıtt a helyi adó bevezetésének lehetısége, akkor úgy emlékszem, arról volt szó, hogy a 
csatornázás miatt a lakosságnak a lakástakarék-pénztári befizetések elég teher. Ezek a 
szerzıdések lejártak.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Az intézményvezetık nevében annyit szeretnék 
mondani, hogy nem „rózsaszín álmok” miatt jelentkezünk, felelısségünk van, ismerjük a 
közalkalmazotti szabályt, és nem azért megyünk a polgármesterhez, mert próbálkozunk 
valamivel, hanem azt gondolom, hogy nekünk is végre kell hajtani a szabályokat. Nyilván 
mérlegelni kell mindent. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Erre válaszolnék. Ha látom, hogy a határozott idejő 
munkavállalóm elkezd egy iskolát, ami nem kapcsolódik a munkaköréhez, nem kötöm át 
határozatlan idejőre a szerzıdését, mert ha felelıs vagyok, akkor tudom, hogy ennek a 
következı lépése az átsorolás. Nincsenek átgondolva ezek a lépések, megköszönöm a 
munkáját, és nem véglegesítem, keresek oda egy olyan embert, akinek megfelelı szakmai 
végzettsége van. Ebben már csak átszervezéseket lehet végezni, hiszen központosulnak a 
feladatok. A köztisztviselık esetében eljutott oda a jogalkotó, hogy lehet valakinek jogi 
diplomája vagy bármiféle diplomája, de nem azt használja, akkor nem lehet besorolni. A 
közalkalmazottaknál ezt meg lehet csinálni. Nem profitálunk belıle, de fizetünk érte. Térjünk 
vissza a kommunális adóra. Van-e még kérdés, észrevétel? Amennyiben nincs, aki a 
tájékoztatót elfogadja, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 11/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a további helyi adók bevezetésének lehetıségérıl 
 
11/2012.(I. 31.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta a további helyi adók bevezetésének lehetıségérıl szóló tájékoztatást. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Elıször arról kellene dönteni mindenféle adónem nélkül, 
hogy szándékozik-e a képviselı-testület bevezetni valamiféle adónemet, helyi adót. Aki 
egyetért azzal, hogy vezessünk be a meglévı adókon kívül újabb adónemet a település 
területére, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület 4 igen és 3 nem szavazattal meghozta 12/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Helyi adó bevezetésének szándéka 
 
12/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a tájékoztatás 
további helyi adók bevezetésének lehetıségével kapcsolatban tárgyú elıterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete kifejezi azon szándékát, hogy 
a meglévı helyi adónemen kívül illetékességi területén további helyi adót kíván bevezetni. 
 
Határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Arra kellene felkérni a kolléganıt, hogy az adónemekbıl a 
kommunális adóval kapcsolatban elıkészítı munkát végezzen. Aki egyetért azzal, hogy 
kommunális adó bevezetésének lehetıségét készítsük elı a márciusi soros testületi ülésre, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület 5 igen és 2 nem szavazattal meghozta 13/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Magánszemélyek kommunális adójának bevezetése 
 
13/2012. (I. 31.) KNÖT h. 
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HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a tájékoztatás 
további helyi adók bevezetésének lehetıségével kapcsolatban tárgyú elıterjesztést és az 
alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete felkéri Szegvári Ernıné 
polgármestert, hogy a 2012. márciusi soros testületi ülésre készítsen a magánszemélyek 
kommunális adójának bevezetésével kapcsolatban elıterjesztést. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 

 
 
- Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/A határozati javaslat a jegyzıkönyv 8. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásról. Kérdés? Aki 
egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 14/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztatás diszkont kincstárjegy vásárlásáról 
 
14/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének az önkormányzat vagyonáról, 
és a vagyongazdálkodás szabályairól szóló 7/2006.(II. 28.) KKÖT. rendelete 12. § (5) 
bekezdése alapján felhatalmazást kap a polgármester az egy évnél rövidebb lejáratú, 
forgóeszközök között kimutatott pénzügyi befektetések, forgatási célú hitelviszonyt 
megtestesítı értékpapír-forgalom lebonyolítására. A polgármester a döntésrıl a képviselı-
testületet a soron következı ülésen tájékoztatja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a fentiek alapján tudomásul 
veszi, hogy a Kereskedelmi és Hitelbank Zrt-nél (6720 Szeged, Széchenyi tér 9.) 2012. január 
4-én lejárt 103.020.000,- Ft, valamint 2012. január 11-én lejárt 9.710.000,- Ft össznévértékő 
diszkont kincstárjegybıl ismét diszkont kincstárjegyet vásárolt Kiszombor Nagyközség 
Önkormányzata 2012. augusztus 22.-ei lejárattal. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester  
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
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- Az egyes pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló rendelet módosítása 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a rendelet-tervezet, az elızetese hatásvizsgálati lap, az indokolás és a Szociális 
Bizottság határozata a jegyzıkönyv 9. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A következı elıterjesztés az egyes pénzbeli és természetbeni 
ellátásokról szóló rendelet módosítása. Jegyzı úr kíván-e szóbeli kiegészítést tenni? 
 
Dr. Kárpáti Tibor jegyzı: Tegnap tárgyalta a Szociális Bizottság és javasolta megalkotásra 
ezt a módosító rendeletet. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kérdés? Aki elfogadja a rendelt módosítását, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 1/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
1/2012.(II. 1.) önkormányzati rendelete 

az egyes pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 
3/2008.(I. 30.) KKÖT rendelet módosításáról 

 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a szociális igazgatásról 
és szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 132. § (4) bekezdés a) és f) pontjában 
kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 32. cikk (1) bekezdés a) pontjában 
meghatározott feladatkörében eljárva - Kiszombor Nagyközség Önkormányzata 
Képviselı-testületének az önkormányzat Szervezeti és Mőködési Szabályzatáról szóló 
8/2011. (IV. 6.) önkormányzati rendelet 32. § (2) bekezdés ab) pontjában meghatározott 
véleményezési jogkörében eljáró Kiszombor Nagyközség Önkormányzat Képviselı-
testületének Szociális, Egészségügyi és Kisebbségi Ügyeket Ellátó Bizottsága 
véleményének ismeretében - a következıket rendeli el: 
 

1. § 
 

Az egyes pénzbeli és természetbeni ellátásokról szóló 3/2008.(I. 30.) KKÖT rendelet 
(továbbiakban: R.) 3. § (17) bekezdése helyébe a következı rendelkezés lép: 
„(17) A jogosulatlanul és rosszhiszemően igénybevett ellátást az Szt. 17. § (2) bekezdése 

szerinti kamat összegével emelten kell visszafizetni.” 

 
2. § 

 
Az R. 6. § (11) bekezdésében szereplı a „(4) bekezdésben meghatározott” szövegrész 
helyébe az „a kamatmentes kölcsön és a krízis segély kivételével nyújtott”  szöveg lép. 
 

3. § 
 
Az R. 7. § (5) bekezdésében szereplı a „2011. évben” szövegrész helyébe a „2012. évben” 
szöveg lép. 
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4. § 
 
Az R. 7/A. § (2) bekezdés b) pontja helyébe a következı rendelkezés lép: 
 „b) az egészségi állapot, amennyiben 

  ba) a Nemzeti Rehabilitációs és Szociális Hivatalnak (továbbiakban: szakértıi 

bizottság) vizsgálata szerint munkaképességét legalább 50 %-ban elvesztette, legalább 40 %-

os egészségkárosodás áll fenn, vagy akinek az egészségi állapota a rehabilitációs hatóság 

komplex minısítése alapján nem haladja meg a 60 %-ot, mely állapot igazolásához szükséges 

a szakértıi bizottság szakvéleménye, valamint 

  bb) a terhesség (várandósság), amelynek az igazolásához szükséges a 

nıgyógyász szakorvos szakvéleménye.” 
 

5. § 
 
Az R. 8. § (1) bekezdés c) pontjában szereplı a „rendszeres szociális segély” szövegrész 
helyébe a „rendszeres szociális segély és a foglalkoztatást helyettesítı támogatás” szöveg 
lép. 

6. § 
 
Az R. 11. § címében, (1) és (3) bekezdésében szereplı a „rendszeres szociális segély” 
szövegrész helyébe a „rendszeres szociális segély és a foglalkoztatást helyettesítı támogatás” 
szöveg lép. 
 

7. § 
 
Az R. 12. § (1) bekezdés a) pontjában szereplı az „55. életévét betöltötte” szövegrész helyébe 
az „a reá irányadó nyugdíjkorhatárt öt éven belül betölti” szöveg lép. 
 

8. § 
 
Az R. 12/A. § (1) - (4) bekezdésében szereplı a „bérpótló juttatás” szövegrész helyébe a 
„foglalkoztatást helyettesítı támogatás” szöveg lép. 
 

9. § 
 
Hatályát veszti az R. 

a) 3. § (19) bekezdés b) pontjának elsı francia bekezdése, 
b) 4. § a) pontja, 
c) 5. §-a. 

 
10. §  

 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követı napon lép hatályba.  
 

Szegvári Ernıné sk.      Dr. Kárpáti Tibor sk. 
    polgármester       jegyzı 

 
 
- Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény utóellenırzése során kiadott felhívásra 
történt intézkedésekrıl 
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Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a határozati javaslatok, a házirendek és a megállapodások a jegyzıkönyv 10. számú 
melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény 
utóellenırzése során kiadott felhívásra történt intézkedésekrıl tárgyú elıterjesztéssel 
folytassuk munkánkat. Köszöntöm az intézmény vezetıjét. Polgármesteri jelentésben 
említettem, hogy Ritz Judittal találkoztunk. Az egyházat kerestük meg azzal, hogy átvennék-e 
az intézményünket. Püspök úr azt mondta, hogy ha egyházi és vallási szellemben mőködik, 
akkor lehet róla szó. Ritz Judittal beszéltünk, aki az egyházi intézményrendszer szakmai 
vezetıje, jelen volt jegyzı úr és a közgazdasági csoportvezetı is. Elvittük a pénzügyi 
adatainkat és azt jelezte, hogy az átmeneti otthont nagyon gyorsan meg kellene szüntetni, mert 
nagyon nagy ráfordításokkal mőködik és igazán ebbıl jobbat nem lehet kihozni, illetve nincs 
rá talán igazán igény, mert aki ide bekerül 1 vagy maximum 2 évig lehet itt, utána el kell 
helyezni. Azt látjuk, hogy a nappali ellátásnál is komoly gondok vannak, ott sem fogunk tudni 
igazán normatívát elszámolni, ahol növekedés tapasztalható, az a házi segítségnyújtás. Azt 
mondta, hogy nyárra, mire ezt át tudnák venni, vagy tudnának vele foglalkozni, ez az otthon 
ki is ürül. Egyébként rendkívül elhívatott a hölgy, nagyon odafigyel az intézményeire. Az 
idısek otthonában most sajnos három személlyel kevesebb van, elhunytak. Megkerestek 
ketten, nagyon rövid idejő elhelyezést kértek. Egyébként túl nagy létszámban nem 
jelentkeznek az otthonunkba, inkább elfekvı jellegővé vált az intézmény. Átadom a szót az 
intézményvezetınek. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Az elıterjesztés egy kormányhivatali levélre, 
illetve hiányosságok pótlására készült. Úgy próbáltam pontokba szedni, ahogy az intézményi 
dokumentációban a kormányhivatali levél ezeket felsorolta. Valójában lényeges változások 
nem történtek. Megállapodásokat és két házirendet érintett az intézmény dokumentációjai 
közül. Volt olyan, ahol egyetlen szót kellett javítani, inkább apróbb pontosítások voltak. Az 
intézményi és a személyi térítési díjat illetıen egy teljes pont változtatásra került. 
Remélhetıleg így már a most hatályos jogszabályoknak teljes mértékben megfelel, de ez a mi 
esetünkben folyamatosan változik.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Köszönjük. Van-e kérdés? Amennyiben nincs, elıször a 
tájékoztatót kellene elfogadni, utána az elkészített dokumentumokat. Aki elfogadja a 
tájékoztatót, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 15/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény (EESZI) 
utóellenırzése során kiadott felhívásra történt intézkedésekrıl 
 
15/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megismerte, megtárgyalta és 
elfogadta az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény intézményvezetıje által készített 
tájékoztatót az intézménynek a Csongrád Megyei Kormányhivatal által az EESZI 
utóellenırzése során az Sz02/481-29/2011. számon kiadott felhívásában foglaltakra tett 
intézkedéseirıl.  
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A Tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a 2. számú határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 16/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések körében az Idısek Klubjára vonatkozó és az Idıskorúak gondozóházára 
vonatkozó házirendek és az azokhoz kötıdı megállapodás-minták jóváhagyása 
 
16/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói intézkedések tárgyú 
elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 

1. Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a szociális igazgatásról és 
szociális ellátásokról szóló 1993. évi III. törvény 92/B. § c) pontjában biztosított fenntartói 
jogkörében eljárva, a jogalkotásról szóló 2010. évi CXXX. törvény 23. § (1) bekezdése 
szerinti normatív határozattal az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézmény (6775 
Kiszombor, Szegedi u. 2.) az Idısek klubjára vonatkozó és az Idıskorúak gondozóházára 
vonatkozó házirendeket és az átmeneti elhelyezést nyújtó intézmény, nappali ellátás-idısek 
klubja, étkeztetés, valamint házi segítségnyújtás igénybevételével kapcsolatos megállapodás-
mintákat – a módosításokkal egységes szerkezetben- a mellékletek szerinti tartalommal 
jóváhagyja. 

2. A határozat 1. pontjával jóváhagyott házirendek és megállapodás-minták jelen határozat 
mellékletét képezik. 
 
3. A helyi önkormányzatokról szóló 1990. évi LXV. törvény 16. § (5) bekezdése alapján, mint 
a képviselı-testület normatív határozatát, a helyben szokásos módon közzé kell tenni a 
polgármesteri hivatal hirdetıtábláján történı kihelyezéssel. 
 
A határozatról értesül:  

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Csongrád Megyei Kormányhivatal Szociális és Gyámhivatala 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
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Szegvári Ernıné polgármester: Az a kérésem, beszélgessünk errıl az intézményrıl, hogyan 
tovább. Kérdés, észrevétel, vélemény? 
 
Balázs Zoltán képviselı: Korábban is volt már róla szó, hogy 6 millió Ft, amit az átmeneti 
otthon mőködéséhez önkormányzati forrásból biztosítunk. Honnan tudjuk meg, hogy van-e 
igény az átmeneti otthonra? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ritz Judit elmondta, hogy ezekkel a paraméterekkel nem 
veszi át az egyház, illetve ha át is veszi, az önkormányzatnak ugyanúgy ki kell egészíteni a 
mőködés költséget, mint ahogy most is teszi. Nem fogják átvenni, mert azt is elmondta, hogy 
a jelenlegi szabályozás alapján 5 dolgozói létszámot kérnek, ha elesik valaki éjszaka, akkor a 
gondozónı fel sem tudja emelni, így, hogy éjszaka nincs legalább 2 fı. Sajnos, akik ide 
bekerülnek, elég rossz állapotban vannak, illetve a hosszú évek alatt rossz állapotba kerülnek. 
Ez egy átmeneti intézmény, aminek a feladata az, hogy amíg valaki kikerül kórházból, vagy 
nem kap végleges elhelyezést szociális otthonban, átmenetileg az ellátásuk biztosítva legyen, 
ez egy év, maximum két év lehet. Ha a 2 év eltelik, az idıseket 1 hónapra valahova el kell 
helyezni. Hova tudjuk kihelyezni azt a személyt, akinek nincs már hozzátartozója, hova 
szállítják el, mik a körülmények? Szerintem egy idıs embernek az a korrekt, hogyha elkerül 
egy otthonba, ott megfelelıen tudják ápolni és az biztos hely legyen. Ez itt sajnos nem biztos 
hely. Ráadásul az elıírásoknak nem felel meg az épület, nincs elég területünk, helyiségünk 
ahhoz, hogy normális körülmények között mőködtetni tudjuk. Nincs végleges mőködési 
engedélye, például az átmeneti otthonnak sem, mert nem felelünk meg a jogszabályi 
feltételeknek.  
 
Börcsökné Balázs Márta képviselı: Most hányan vannak az otthonban? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: 11 fı volt, 3-an elhaláloztak. Nagyon magas az 
átlagéletkor, az idısek közül többen megszakításokkal régóta bent vannak. Biztos, hogy úgy 
kerültek felvételre az idısek, a szerzıdésben is benne van, hogy mennyi ideig tartózkodhatnak 
itt. Akkor megoldást jelentett a családoknak és az idıseknek is. Állapotukból, korukból és 
egyéb betegségükbıl kifolyólag sajnos egyre inkább leépülnek. Eddig volt az a lehetıség, 
hogy rehabilitációs osztályokon, aki önellátásra képes volt, elhelyezhettük, viszont most az 
állapot rosszabbodás következtében már többen azok közül, akiknek a 2 éve lejárt, nem lenne 
képes az önellátásra, ágyhoz kötöttek, így rehabilitációs osztályon nem helyezhetı el, 
családhoz sem tud visszamenni, így nem lehet a jogviszonyt megszüntetni, hogy utána újra el 
tudjuk indítani. A fenntartónak az intézményben a bölcsıde és az átmeneti otthon 
mőködtetése nem kötelezı feladata. Az egyház az állami fenntartóval szemben plusz 86 %-kal 
több normatívát kap. Az intézménynek több szakfeladata sem rendelkezik határozatlan idejő 
mőködési engedéllyel, pontosan a személyi és tárgyi feltételek hiánya miatt. Az átmeneti 
otthonnak 2012. december 31-ig szóló mőködési engedélye van. Sajnos az a tapasztalat, hogy 
akik jelentkeznek általában vidékiek, érdeklıdnek az elhelyezés iránt, de már mind ágyhoz 
kötött. Amikor indult, a nevében ott van, hogy átmeneti otthon, egy átmeneti korszakról lenne 
szó, az egyetlen egy gondozónı, aki éjjel-nappal ott van, nem tud fızni, takarítani, mosni, 
reggelit és vacsorát készíteni, etetni, de jelenleg ezeket a folyamatokat egy embernek kell 
csinálnia, mellette az adminisztráció. Kevesen jelentkeznek, mert szerintem, aki nem 
kényszerül ilyen helyzetbe, az még szeretné a családját kiszolgálni, az otthonában maradni, 
esetleg a házi segítségnyújtást igénybe veszi. Arra viszont nincs berendezkedve az intézmény, 
hogy teljesen ágyhoz kötött idıseket lásson el, nem ez a célja, nem a célnak megfelelıen 
mőködik. Amikor a 2 év eltelik, a 2. évet csak szakorvosi javaslatra az intézményvezetı 
hosszabbíthatja meg, el kell küldeni szakorvosi vizsgálatra, ezeknek az embereknek 
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problémát okoz az, hogy szállítsák egy vizsgálatra, amikor már fekvı beteg. Vagy amikor a 
háziorvosa azt mondja, hogy ne számítsunk sok jóra a késıbbieket illetıen a néninek vagy 
bácsinak. Ugyanakkor tudjuk azt, hogy mennyi önkormányzati kiegészítés kell ahhoz, hogy 
az intézmény mőködjön. Mind a két oldalról nagyon nehéz. Nyilván a kihasználtsága, 
hatékonysága ezzel a 10 fı ellátottal nem megfelelı, nem a leghatékonyabb.  
 
Gazsi Gábor képviselı: Az intézményvezetı milyen megoldást lát?  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Hatékonyság szempontjából, ha bentlakásos 
otthonná alakítanák, az elıírások, feltételek ugyanígy nem lennének meg, sıt a létszám és 
tevékenységet illetıen szigorodnának a szabályok. Lehet, hogy menne 10 fıvel, de 2, 4 órás 
szakmai létszámot emelni kellene. Akkor az ellátottak jövedelmének 80 %-át lehetne térítési 
díjként beszedni, jelen pillanatban csak a 60 %-át. Ez nagyon lényeges változást nem hozna. 
A mőködési engedélyhez szükséges feltételeket nem tudjuk teljesíteni.  
 
Gazsi Gábor képviselı: Akkor ez nem járható út. Hogyan tovább? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: A bıvítés szóba kerülhetne, de az óriási 
beruházás. Az is kérdéses, hogy ha 30 fıs lenne, kihasznált lenne-e ilyen kis település 
esetében, hogy ha bentlakásos intézményként mőködne. Gondolom, ha az önkormányzat tartja 
fent, akkor nem cél, hogy mindenhonnan jöjjenek a környékbıl ellátottak.  
 
Gazsi Gábor képviselı: Akkor is hozzá kellene tenni az önkormányzatnak forrást a 
mőködtetéshez? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Erre most nem tudok konkrét választ adni, mert 
abban is van például emeltszintő, amikor egy új beruházással olyan feltételeket lehetne 
teremteni, 2 ágyas szobák, külön fürdıszobával. Nyilván annak a térítési díja egészen más 
lenne. Ki mennyi jövedelemmel jelentkezne és abból hány %-ot tudna fizetni. Lehetne 
egyszeri hozzájárulást kérni, ez úgy gondolom, elég merész számítás lenne. Pályázatok 
sincsenek ilyen irányú építésre, bıvítésre. 
 
Bacsa György alpolgármester: Több 100 millió Ft lenne.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ha az önkormányzatnak nem kötelezı feladata, azt sem 
tudjuk, hogyan fogják finanszírozni.  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Régebben is szó volt már, hogy lehetséges, hogy 
a nem kötelezı feladathoz egyáltalán nem is kap az önkormányzat normatívát. Nagyon 
kalkulálni és számítani elıre nem lehet, hogy mi lesz. Számításokat sem tudunk végezni. 
Jelen pillanatban a 3 elhalálozott ellátott helye megüresedett, nem vettem fel senkit 
polgármester asszonnyal történt egyeztetések után. Mi legyen a tendencia a továbbiakat 
illetıen? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Volt jelentkezı?  
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Felírtam mindenkit, a vidékieket is, van, aki már 
elhalálozott közülük, igazán nem volt, csak érdeklıdı. Az érdeklıdık is ágyhoz kötöttek, nem 
önellátóak és fent járók.  
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Szegvári Ernıné polgármester: A helyzetünk nagyon rossz, ebben elıbb-utóbb meg kell 
hozni a döntést. 
 
Bacsa György alpolgármester: Az önkormányzathoz képest 180 %-os állami támogatással 
nem éri meg, akkor nincs mirıl beszélni, sajnos. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az is a baj, hogy az egyház is ugyanolyan feltételekkel 
dolgozik, mint az önkormányzat. Nem tudná a feltételeket biztosítani.  
 
Balázs Zoltán képviselı: A bentlakókat a környéken sehol nem tudják átvenni? 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Amikor lejár a 2 év és nem tudjuk sehová 
elhelyezni, akkor a makói bentlakásos vagy az óföldeáki szociális otthonba írunk kérelmet, 
bentlakásos otthoni elhelyezést indítunk el. Több 10-es a várakozási lista. Soron kívüli 
elhelyezési lehetıség van, nyilván olyan esetekben, ha valahol az intézmény megszőnik. Ez 
azt jelenti, akinek tavaly januárban lejárt a 2 éves meghosszabbítása, nem vehetjük fel utána a 
normatív támogatást.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Azt hiszem, azzal kell szembe nézni, hogy ez az idısek 
otthona igen nagy ráfordítást igényel most is és a késıbbiekben is. Azt tudnánk az 
intézményvezetıtıl kérni, hogy a következı testületi ülésre készítsen egy ütemtervet, hogy 
hogyan, kiket tudnak átvenni más intézmények. A képviselı-testület megkérhetné az 
intézményvezetıt arra, hogy az idıseknél indítsák el a végleges elhelyezések iránti 
kérelmeket. Ebbıl már lehet következtetni arra, hogy az intézmény megszőnése tárgyában 
indultunk el. Ha az intézményvezetı most vesz fel ellátottat, jeleztem, kettı személy lenne, 
aki kérné, le kellene elıre fixálni, hogy ez 2 vagy 3 hónap lehet maximum. Nem tudom, hogy 
van-e olyan ellátott, akinek hosszabbítani kellene a szerzıdését 2 évre, mert ha van, akkor 
csak 2 hónappal kellene. Az egyház jelezte, hogy 2 személyt el tudnának helyezni. Az 
ellátottak közül lesz olyan, akit nem fogadnak be, mert nincs meg a 4 órán túli ellátási 
szükséglete, 2 személy biztos van ilyen. 
 
Gazsi Gábor képviselı: Mi lesz a dolgozókkal? Mennyire érinti? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A dolgozókat ugyanúgy érinti, létszámleépítésre kell majd 
sajnos számítanunk, illetve a meglévı szolgáltatási helyekre kik azok, akiket be tudunk vonni. 
Ha jól tudom, a házi segítségnyújtáson vannak határozott idejő munkavállalók, lehet, a 
határozatlan idejő dolgozókat kellene erre a területre átcsoportosítani. Meg kell nézni, hogyan 
lehetne a létszámokat növelni a házi segítségnyújtásban annyira, hogy normatívát tudjunk 
igénybe venni, és ezeket a létszámokat oda át tudjuk csoportosítani. 
 
Kunné Horváth Izabella intézményvezetı: Az épületben az átmeneti elhelyezésen kívül a 
szociális étkeztetés történik, amihez nincs dolgozó rendelve, ellátott van bıven, valamint az 
idısek nappali ellátása és a házi segítségnyújtás. A nappali ellátás fenntartása kötelezı 
feladata a fenntartónak. Próbálkozunk, vannak sikereink, lassú folyamat, mindenhol nagyon 
nehéz, hogy ez a korosztály, aki még mozgékony és önálló, ha nem is minden nap, de 
próbáljuk becsábítani és olyan dolgokat szervezni, amit szeretnének és csinálnának. Az 
átmeneti és a nappali ellátásnak is külön tárgyi feltételei vannak, ami a kettı együtt nem felelt 
meg az épületben. A nappali ellátáshoz a vizes blokkok, ebédlı, egyebek, eddig nem 
különültek el, mert nem volt arra hely, hogy annyi helyiséget kialakítsunk.  
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Szegvári Ernıné polgármester: Emberileg sem, mert nincs biztonságban az idıs, mert nem 
úgy jön egy otthonba, hogy végleges. Mindenkinek elmondjuk, hogy ez nem végleges, de 
ettıl függetlenül nem hiszik el. A nappali ellátással kapcsolatban behoznak egy új rendszert, 
hogy minden nap 24 órán belül jelenteni kell, hogy ki volt bent. 20 fı után normatívát tudjunk 
elszámolni, az azt jelenti, hogy minden nap be kellene járnia 20 fınek. Mindenképpen fel kell 
hozni a létszámot, ahol lehet, javítani a normatívákon és a dolgozók foglalkoztatásán. Indítsa 
el az intézményvezetı a végleges elhelyezésekrıl szóló kérelmeket, rövid idıre vegyen fel, 
június 30-ig és csak addig hosszabbítsa a szerzıdéseket is, valamint hozzon egy intézkedési 
tervet az elhelyezésekrıl és az ezzel kapcsolatos elvégzendı feladatokról a következı ülésre, 
aki ezzel egyetért, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 17/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Az Egyesített Egészségügyi és Szociális Intézménnyel kapcsolatos fenntartói 
intézkedések 
 
17/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete utasítja az Egyesített 
Egészségügyi és Szociális Intézmény vezetıjét, hogy az Egyesített Egészségügyi és Szociális 
Intézmény idıskorúak átmeneti gondozóházában elhelyezett személyek végleges 
elhelyezésérıl intézkedjen, valamint dolgozzon ki intézkedési tervet a megszőnéssel 
kapcsolatos feladatokról, és azt terjessze a Képviselı-testület elé a 2012. február 28. napján 
tartandó soros ülésére. 
 
A Képviselı-testület úgy határoz, hogy az idıskorúak átmeneti gondozóházába az 
intézményvezetı csak 2012. június 30. napjáig vehet fel új ellátottakat. 
 
A határozatról értesül:  

- Kunné Horváth Izabella intézményvezetı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Irattár 
 
 
- Lakások és helyiségek bérleti díja 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés, a rendelet-tervezetek, a határozati javaslatok, KSH fogyasztói árindex a jegyzıkönyv 
11. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Lakások és helyiségek bérleti díja. A költségelvő lakások 
esetén kötelezı a bérleti díj emelése, így javaslom, hogy a többi bérlakás esetén is emeljünk. 
Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért azzal, hogy a nem költségelvő lakások esetében is 
3,9 %-kal emeljük a bérleti díjakat, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 2/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 



 30

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
2/2012.(II. 1.) önkormányzati rendelete 

 
a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes 

szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet módosításáról 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésére vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi 
LXXVIII. törvény 3. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 
32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következıket 
rendeli el: 
 

1. § 
 
A lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról 
szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet (a továbbiakban: R.) 1. számú melléklete e rendelet 
melléklete szerint módosul. 
 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követı napon lép hatályba, de rendelkezéseit a 2012. január 
havi lakbér megállapításánál is alkalmazni kell. 
 
Szegvári Ernıné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
   polgármester        jegyzı 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a költségelvő bérlet alapján biztosított 
önkormányzati bérlakások bérbeadási feltételeirıl szóló rendelet módosításával, az 
elıterjesztés szerinti díjemeléssel, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal megalkotta 3/2012. önkormányzati 
rendeletét. 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzata Képviselı-testületének 
3/2012.(II. 1.) önkormányzati rendelete 

 
a költségelvő bérlet alapján biztosított önkormányzati bérlakások bérbeadási 

feltételeirıl szóló 5/2002.(III. 26.) KKÖT rendelet módosításáról. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésére vonatkozó egyes szabályokról szóló 1993. évi 
LXXVIII. törvény 3. § (1) bekezdésében kapott felhatalmazás alapján, az Alaptörvény 
32. cikk (1) bekezdés a) pontjában meghatározott feladatkörében eljárva a következıket 
rendeli el: 

1. § 
 
A költségelvő bérlet alapján biztosított önkormányzati bérlakások bérbeadási feltételeirıl 
szóló 5/2002.(III. 26.) KKÖT rendelet 8. § (2) bekezdése helyébe a következı rendelkezés 
lép: 
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„(2) Az (1) bekezdésben megállapított bérleti díj minden év januárjában a KSH által 
hivatalosan megállapított infláció mértékével növekedik, azaz a bérleti díj 2012. évben 406,- 
Ft/m2/hó.” 
 

2. § 
 
Ez a rendelet a kihirdetése napját követı napon lép hatályba, de rendelkezéseit a 2012. január 
havi lakbér megállapításánál is alkalmazni kell. 
 
Szegvári Ernıné sk.       Dr. Kárpáti Tibor sk. 
   polgármester        jegyzı 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Az üzlet és raktár bérleti díjakról is dönteni kellene. Javaslat? 
 
Bacsa György alpolgármester: Ne emeljünk, maradjon a 2011. évi. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Más javaslat? Aki egyetért azzal, hogy ne emeljünk a nem 
lakás céljára szolgáló helyiségek bérleti díján, kérem, kézfeltartással jelezzen. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 18/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nem lakás céljára szolgáló helyiségek 2012. évi bérleti díjának megállapítása 
 
18/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó szabályokról szóló 1993. évi LXXVIII. 
törvény 36. § (2) bekezdésében foglaltakra, továbbá a lakások és helyiségek bérletére, 
valamint elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló módosított 28/2005.(XI. 29.) 
KKÖT. rendelet 1. melléklet 1/b. pontjában foglaltakra figyelemmel, az önkormányzati 
tulajdonú nem lakás céljára szolgáló helyiségek bérleti díját Kiszombor nagyközség területén 
2012. évben az alábbiak szerint határozza meg: 
 

üzlethelyiség 551,- Ft/m2 + ÁFA 
raktár  220,- Ft/m2 + ÁFA. 

 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert, hogy a nem lakás céljára 
szolgáló helyiségek bérlıit az éves bérleti díjról tájékoztassa. 
 
A határozatról értesül:  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
-Irattár 
 
 
- Sportcsarnok és a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épület terembérleti díjainak 
megállapítása 



 32

Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 12. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Sportcsarnok és a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épület 
terembérleti díjainak megállapítása a következı elıterjesztés. Más javaslat? 
 
Szirbik Imre képviselı: Voltak olyanok, akik eddig mentesek voltak a díjfizetés alól. Most 
már mindenkinek bérleti díjat kell fizetni?  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Marad a mentesség. 
 
Szekeres Krisztián képviselı: Eddig a Sportcsarnoknak 2.000,- Ft/óra volt a terembérleti 
díja? 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Bruttó 2.000,- Ft, most 27 %-ot emelnénk rajta. Vélemény, 
javaslat? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 19/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Sportcsarnok és a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épület terembérleti díjainak 
megállapítása 
 
19/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Sportcsarnok 
és a Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti épület terembérleti díjainak megállapítása tárgyú 
elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az alábbi önkormányzati 
tulajdonú ingatlanok terembérleti díjait - 2012. február 1. napjától – a következık szerint 
határozza meg: 

− Sportcsarnok: 2.000,- Ft +Áfa/óra, 
− Nagyszentmiklósi u. 9. szám: Bázis és nagyterem díja: 1.575,- Ft + Áfa/óra. 

 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Szabóné Vígh Erzsébet iskolaigazgató 
- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Ady Endre Mővelıdési Ház terembérleti díjainak szabályozása 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 13. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernıné polgármester: Ady Endre Mővelıdési Ház terembérleti díjainak 
szabályozása. Átadom a szót Nagy Lırincnek. 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Ezeket a javasolt díjakat költségkalkulációk elızték meg. 
A fogyasztás és a közüzemi díjak emelkedése miatt szükséges a felülvizsgálata. A 
kidolgozása elsısorban arra épül, hogy nettó díj és a mindenkori Áfa vonatkozásában legyen 
megállapítva a díj. Ezek fedezik az ott tartózkodás költségeit.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kérdés? Aki egyetért az elıterjesztésben foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással szavazzon. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 20/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Ady Endre Mővelıdési Ház terembérleti díjainak szabályozása 
 
20/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az Ady Endre 
Mővelıdési Ház terembérleti díjainak szabályozása tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést 
hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a Kiszombor nagyközség 
közösségi színterének használati szabályzata – terembérleti díjakat megállapító – 2. számú 
melléklete helyébe az alábbi 2. számú melléklet lép: 
 
„2. számú melléklet 
Az Ady Endre Mővelıdési Ház közösségi színtér bérleti (terembérleti) díjai: 
 

1. nagyterem díja: 3.150,- Ft + Áfa/óra,  
 

2. nagyterem főtési szezonban 5.520,- Ft + Áfa/alkalom főtési alapdíj, 
 

3. kisterem díja: 945,- Ft + Áfa/óra, 
 

4. elıtér díja: 1.575,- Ft + Áfa/óra.” 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor 
- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Közüzemi fogyasztás almérık elhelyezése a régi mővelıdési házban 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés a jegyzıkönyv 14. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernıné polgármester: Közüzemi fogyasztás almérık elhelyezése a régi mővelıdési 
házban. Van egy nagyon fontos része az elıterjesztésnek, hogy a Bázisban alkalmanként 
pingpongozó társaság terem használati lehetıségét a főtési szezonra felfüggesztenénk, 
számukra más termet igyekszünk biztosítani. Ilyen gázárak mellett nem ésszerő főteni. Ott 
van a Sportcsarnok, próbáljanak ott helyet keresni.  
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Egyelıre érintılegesen lett a pingpongozókkal ez 
átbeszélve, elsısorban a bérlık lettek tájékoztatva, hogy milyen döntés várható az almérıkkel 
kapcsolatban. A pingpongozókkal most fogjuk konkretizálni, viszont péntek a határidı, ha 
eszközeiket el kívánják vinni, illetve próbálnak ık is helyet keresni. A legésszerőbb és 
egyetlen alkalmasnak tőnı hely a Sportcsarnok tekepálya elıtti része. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Hogyan jutnak fel? Le van lakatolva. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Utánaérdeklıdtem igazgató asszonynál, az volt a válasz, 
hogy bejárnak a gyerekekkel a szülık, amikor szakkörök vannak. A szülık beültek a terembe, 
felültek a lelátóra, nem is túl szerencsés, hogy ilyen foglalkozásokon jelen van a szülı. Arról 
volt szó, hogy a gyerekek szaladoztak, volt akire oda sem figyeltek, elüldögéltek, 
elbeszélgettek a szülık. Ezek szakkörök és nem kérik a szülık jelenlétét. Ez egy szokás volt, 
hogy bejárnak a szülık ezekre a foglalkozásokra. 
 
Szekeres Krisztián képviselı: A szakkörökön többnyire általános iskolások vesznek részt, 
akik esetleg már egyedül is el tudnak menni, de például az óvodáskorúakat el kell kísérni. 
Nem gondolom, hogy ha 8-10 szülı leül, az akkora problémát okozna ebben az esetben.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Meg kellene nézni, hogy mit csináltak a szülık. Úgy 
gondolom, ezt igazgató asszonnyal kellene megbeszélni, szerintem kényelmi szempontból 
alakult így, meg lehet várni a gyerekeket az elıtérben is. Nem kizárásról van szó, a kulcs arra 
vonatkozott, hogy fel tudnak-e menni a pingpongosok.  
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: A mővelıdési ház esetén nem lehet megállapítani a 
pingpongosoknak bérleti díjat, nincs az a reális összeg, amit ki tudnának fizetni, vagy az 
önkormányzat kontrollálni tudna vagy kalkulálni. Ha óradíjat állapítunk meg, akkor mindent 
meg kell nézni, hogy ettıl eddig ott van-e. Elég szigorúan próbálnánk, ha már mérık vannak 
felszerelve, a költségeket hatékonyan csökkenteni vagy realizálni. Főtési szezonon kívül áll a 
rendelkezésükre az épület. Főtési szezonon kívül lehetıséget kaptak a nagyterem használatára 
is, mert lényegében ott világos van, nem kell főteni, nem is kértünk érte bérleti díjat. 
Valamiféle formában ezt tolerálni kell, vagy el kell fogadni, hogy főtési szezonban egy ilyen 
köztes megoldásban kell gondolkodniuk. Ha igazságos bérleti díjat akarunk kialakítani, több 
10.000,- Ft-ot jelentene.  
 
Balázs Zoltán képviselı: 2.000,- Ft/óra. 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Azt feltételezi, ha óradíjat állapítunk meg, hogy úgy 
akarjuk, hogy ne az önkormányzat fizessen rá. Azt úgy lehetne, hogy kulccsal odamegy 
valaki, kinyitja, amikor lejár az idı, odamegy valaki és bezárja, ez viszont a létszámunk és az 
ott tartózkodásra vonatkozó elképzelésükkel nem találkozik. Innentıl kontrollálhatatlan 
hányszor mennek, ha kulcs van a kezükben.  
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Bacsa György alpolgármester: Ha kérünk bérleti díjat, akkor mindenkitıl kérjünk. Lehet téli 
és nyári bérleti díjat is megállapítani.  
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Jelen pillanatban ott tartanánk, hogy nem adnánk ki 
senkinek ingyen, pont a főtésköltségek miatt indokolttá vált, hogy ettıl eltérjünk.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Azért kellene most áthelyezni a Sportcsarnokba. 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Az almérık elhelyezése talán már korábban is indokolt lett 
volna. Mérni kell az állandó bérlıink fogyasztását, hogy igazságos és reális összegeket 
fizessenek. Jelen pillanatban úgy érzem, hogy nagyok az aránytalanságok, tudomásul vették a 
bérlık. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért azzal, hogy almérıket szereltessünk fel, 
biztosítjuk hozzá a 207.500,- Ft összeget, kérem, kézfeltartással jelezze.  
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 21/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Közüzemi fogyasztás almérık elhelyezése a régi mővelıdési házban 
 
21/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a közüzemi 
fogyasztás almérık elhelyezése a régi mővelıdési házban tárgyú elıterjesztést és az alábbi 
döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az önkormányzati tulajdonú, 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 9. szám alatti, régi mővelıdési ház épületében a Selective 
Hajstúdió fodrászathoz áramfogyasztás almérı felszereléséhez 73.500,- Ft-ot, valamint a 
fodrászat és a bálásruha üzlethez gáz almérı felszerelésének költségeihez 134.000,- Ft-ot, 
összesen 207.500,- Ft összeget az Önkormányzat 2012. évi költségvetésében eredeti 
elıirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Kiszombori Roma Nemzetiségi Önkormányzat megkeresése 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 15. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A Kiszombori Roma Nemzetiségi Önkormányzat 
megkeresése. 
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Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Egy külön megállapodást javaslok az önkormányzat és a 
nemzetiségi önkormányzat között, hivatkozva a költségvonzatára. A nemzetiségi 
önkormányzatnak van a települési önkormányzattal együttmőködési megállapodása, amely 
szerint ingyenesen használhatják a termeket, igaz, hogy abban nincs szabályozva egyéb.  
 
Dr. Suba Rita igazgatási csoportvezetı: Tisztelt Képviselı-testület! A korábbi kisebbségi 
törvény, ami most nemzetiségek jogairól szóló törvényként látott napvilágot, részletesen 
szabályozza, hogy mivel kell segíteni a települési önkormányzatnak a nemzetiségi 
önkormányzat mőködését. Ezt együttmőködési megállapodásban kell rögzíteni, amit minden 
év január 31-ig felül kell vizsgálni, most ebben az esetben az államháztartási jogszabály és ez 
a jogszabály is változott, a nyár közepéig van ez a határidı megadva. Korábban is volt ilyen 
megállapodás, ebben benne van az adminisztrációs segítség, helyiség nyújtása, a rezsiköltség, 
ami kvázi ingyenes. Ez az elıterjesztés nem errıl szól. Keresik a fiataloknak a szórakozási 
lehetıséget, lehet, hogy nem is szerencsés, hogy kisebbségi elnöktıl érkezett, de végül is ı 
vetette fel a gondolatot, hogy legyen a fiataloknak szórakozási lehetıség. Elképzelését 
vázolta, Nagy Lırinc a szakmát tette mögé, amit mindenképpen tudni kell. Elnök úrnak bírom 
azt az információját, döntését, hogy természetesen, ha jogdíjat és rezsiköltséget kell fizetni, 
akkor ebben az esetben, ami különbözik a nemzetiségi tevékenységüktıl, természetesen azt 
fizetik.  
 
Szirbik Imre képviselı: Nem értem a korosztályt, hogy 18 évtıl, de 14 évnél nem fiatalabb. 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Arra számítanak, hogy 18 év feletti korosztály fog 
megjelenni, de ha fiatalabb korosztály jelenik meg, nem lehet 14 évnél fiatalabb az, aki oda 
bebocsátást nyerhet. Majd a gyakorlat fogja számukra is láthatóvá tenni, hogy valóban 
érdemes-e hetente csinálni, tudják-e fenntartani a rendet.  
 
Balázs Zoltán képviselı: A főtés költségéhez nem kell hozzájárulniuk? 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: Azért javasoltam, hogy külön megállapodást kellene kötni 
erre vonatkozóan.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, kérem, 
kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület 6 igen és 1 nem szavazattal meghozta 22/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tájékoztató a Kiszombori Roma Nemzetiségi Önkormányzat megkeresésérıl 
 
22/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadta a 
Kiszombori Roma Nemzetiségi Önkormányzat megkeresésérıl szóló tájékoztatót. 
 
A tájékoztató a határozat mellékletét képezi. 
 
Határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
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- Bakos Tamás KRNÖ elnök 
- Nagy Lırinc mővelıdésszervezı  
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- LEADER pályázat rendezvényszervezés támogatására – többletköltség biztosítása 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Szóbeli elıterjesztés/ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A benyújtott LEADER pályázatokkal kapcsolatban kérem 
Nagy Lırincet, tájékoztassa a képviselı-testületet. 
 
Nagy Lırinc mővelıdésszervezı: A LEADER pályázatok hiánypótlásán is dolgozunk. Mind 
a két LEADER pályázatunkhoz hiánypótlást kaptunk, egy eddig nem vizsgált területen 
találtak hibát, méghozzá az árajánlatokat kiadó vállalkozók tevékenységi kódjait vizsgálják, 
sok problémánk keletkezett ebbıl. A legfıbb produkció, a Bikini koncert esetében egy 
szlovák-magyar vállalkozás TEÁOR száma technikai, fordítási és egyéb probléma miatt 
alkalmazhatatlan elıadó mővészi tevékenységre. A Bikini koncertet csak mősorszolgáltatón 
keresztül tudjuk megtartani a pályázatunkban. Jó kapcsolat főz, többször is dolgozunk együtt 
Kocsis Csaba mősorszolgáltatóval, aki baráti viszonyban van az együttes vezetıjével, annyit 
sikerült elérni, hogy minimális közvetítıi díjjal rajta keresztül tudna jönni a Bikini. Korábban 
844.000,- Ft + Áfa volt a Bikini koncert költségvetése, most 889.000,- Ft +Áfa lenne. Úgy 
gondolom, ez az egyetlen és legkedvezıbb lehetıség, hogy megtarthassuk a programunkban a 
Bikini koncertet. A pluszköltséget az önkormányzatnak kellene vállalnia, a LEADER pályázat 
a nettó összeget fogja fedezni. Az Áfa és az Áfa-változásból adódó költségek az 
önkormányzatot terhelik.  
 
Szegvári Ernıné polgármester: Dönteni kellene arról, hogy a többlet költséget vállaljuk a 
rossz tevékenységi kód megjelölése miatt. Aki egyetért a nettó 45.000,- Ft többlet költség 
biztosításával, kérem, kézfeltartással jelezzen. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 23/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: LEADER pályázat rendezvényszervezés támogatására – többletköltség biztosítása 
 
23/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a LEADER 
pályázat rendezvényszervezés támogatására – többletköltség biztosítása tárgyú elıterjesztést 
és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete 318/2011.(X. 25.) KNÖT 
határozatában döntött arról, hogy pályázatot nyújt be a Vidékfejlesztési Minisztérium, mint az 
Új Magyarország Vidékfejlesztési Program Irányító Hatósága az Európai Mezıgazdasági 
Vidékfejlesztési Alapból a Helyi Vidékfejlesztési Stratégiák LEADER fejezet 
végrehajtásához kapcsolódó IV. intézkedéscsoportba tartozó a Maros-völgyi LEADER 
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Egyesület által megfogalmazott „lovas turisztikai attrakciók és rendezvények támogatása” 
felhívásra „Kiszombori Közösségi Napok szervezése” címmel, mely lehetıséget biztosít a 
2012. július 28-29. napján megtartandó rendezvény megszervezéséhez. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a pályázati önrész 
összegéhez – többletköltségként további nettó 45.000,- Ft-ot - az Önkormányzat 2012. évi 
költségvetésében eredeti elıirányzatként biztosítja. 
 
A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné, polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor, jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı 115,97 m2 nagyságú önkormányzati 
tulajdonú üzlethelyiség bérlete 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 16. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı 115,97 
m2 nagyságú önkormányzati tulajdonú üzlethelyiség bérlete. Kisebb területet bérelne, kéri a 
gázalmérı és 3 darab armatúra felszerelését. Abban az esetben kötünk szerzıdést, ha az 
ÁNTSZ is megadja az engedélyét. Javaslat, vélemény?  
 
Bacsa György alpolgármester: Adjuk bérbe. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a bérbeadással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 24/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı (volt Gazdabolt) üzlethelyiség 
pályázati eljárás keretében bérbeadás útján történı hasznosítása 
 
24/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta az 
önkormányzati tulajdonú, Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı 115, 97 m2 

nagyságú üzlethelyiség bérlete tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.( XI.29.) 
KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés a) pontja alapján - figyelemmel a nem lakás céljára szolgáló 
helyiségek bérleti díjáról szóló 32/2011. (I. 25.) KNÖT határozatban megállapított (Üzlet 
551,- Ft/m2 + ÁFA ; Raktár 220,- Ft/m2 + ÁFA) mértékre - az önkormányzati tulajdonú, 
Kiszombor, Szegedi u. 1. szám alatti épületben lévı 115, 97 m2 nagyságú üzlethelyiség 
hasznosítására a pályázó ajánlatát elfogadja.  
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a pályázó, Vincze László 
egyéni vállalkozó részére „kenyér és pékáru szaküzlet” tevékenység folytatására, a 
pályázatban megjelölt 75,5 m2 összalapterülető (40 m2 üzlet és 35,5 m2 raktár) nagyságú 
üzlethelyiséget 2012. február 1. napjától határozatlan idıre bérbe adja azzal, hogy a bérleti díj 
fizetésére vonatkozó kötelezettsége a mőködési engedély kiadásának napjától, de legkésıbb 
2012. március 1. napjától áll be.  
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a fentiekkel kapcsolatban a 
bérleti szerzıdés aláírására. 
 
Errıl értesítést kap:  

- Vincze László bérlı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- irattár 

 
 
- Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı volt fotósbolt üzlet 
bérlete 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzıkönyv 17. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben 
lévı volt fotósbolt üzlet bérlete. Gázalmérı felszerelése itt is szükséges. Aki egyetért a 
bérbeadással, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 25/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı volt fotósbolt üzlet 
bérlete 
 
25/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı volt fotósbolt bérlete tárgyú elıterjesztést, 
és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a lakások és helyiségek 
bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó egyes szabályokról szóló 28/2005.( XI.29.) 
KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés b) pontja alapján, pályázati eljáráson kívül hasznosítja a 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı 26 m2 nagyságú volt fotósbolt 
üzlethelyiséget akként, hogy Horváth Jánosné egyéni vállalkozó helyiség bérletre vonatkozó 
ajánlatát elfogadja. 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete az önkormányzati tulajdonú 
Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı 26 m 2 nagyságú volt fotósbolt 
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üzlethelyiséget a lakások és helyiségek bérletére, valamint az elidegenítésükre vonatkozó 
egyes szabályokról szóló 28/2005.(XI. 29.) KKÖT rendelet 8. § (1) bekezdés b) pontjában 
foglaltak, és a 32/2011. (I. 25.) KNÖT határozatban megállapított (Üzlet  551,- Ft/m2 + ÁFA) 
összesen 18.194,-Ft/hó bérleti díj ellenében ruhajavítás tevékenység folytatására 2012. február 
1. napjától határozatlan idıre bérbe adja Horváth Jánosné bérlınek azzal, hogy a bérleti díj 
fizetésére vonatkozó kötelezettség a bérlı üzletkörének megfelelı tevékenység folytatásához 
szükséges hatósági engedélyek beszerzése idıpontjától, de legkésıbb 2012. március 1. 
napjától áll be.  
 
A Képviselı-testület tudomásul veszi és elfogadja a bérlınek a bérlemény megközelítését 
szolgáló, az Edit virágbolttal közösen használandó bejárat bérleti díjának felére vonatkozó 
ajánlatát 2 m 2 (440 Ft/hó+ÁFA) összegben. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a fentiekkel kapcsolatban a 
bérleti szerzıdés aláírására. 
 
Határozatról értesül: 

- Horváth Jánosné bérlı 
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a bérleti szerzıdés módosításával, a határozati 
javaslatban foglaltaknak megfelelıen, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 26/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Kiszombor, Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı Virágbolt bérleti 
szerzıdésének módosítása 
 
26/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Kiszombor, 
Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatti épületben lévı volt fotósbolt üzlet bérlete tárgyú 
elıterjesztést és a szomszédos virágbolt céljára hasznosított üzlethelyiséggel közös bejárat 
használatára tekintettel az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete elfogadva Horváth Jánosné 
bérlınek a közös bejárat felének 2 m2, bérletére vonatkozó ajánlatát 440,-Ft + ÁFA /hó 
(összesen: 559,-Ft/hó) és a Nagyszentmiklósi u. 7. szám alatt lévı közös bejárattal 
megközelíthetı „Edit virág és ajándékbolt” és a volt fotósbolt közös használatú bejáratának 
bérleti díját a két bérlı között fele-fele arányban megosztja azzal, hogy Almási Tiborné 
bérlıvel, az „Edit virág és ajándékbolt” mőködtetıjével kötött bérleti szerzıdést ennek 
megfelelıen módosítja. 
 
A Képviselı-testület felhatalmazza Szegvári Ernıné polgármestert a fentiekkel kapcsolatban a 
bérleti szerzıdést módosító közös nyilatkozat aláírására. 



 41

Határozatról értesül: 

- Almási Tiborné bérlı   
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A határhoz vezetı kerékpárút tulajdonjoga 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 18. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: A következı elıterjesztés a határhoz vezetı kerékpárút 
tulajdonjoga. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki egyetért a határozati javaslatban foglaltakkal, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 27/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A határhoz vezetı kerékpárút tulajdonjoga 
 
27/2012.(I. 31.) KNÖT h. 

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a határhoz 
vezetı kerékpárút tulajdonjoga tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést hozta: 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete a Magyar Állam 
tulajdonában lévı és a Magyar Közút Nonprofit Zrt. kezelésében lévı, a 431. sz. Kiszombori 
határátkelıhöz vezetı közút melletti kerékpárút területének tulajdonjogát átveszi.  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete felhatalmazza Szegvári 
Ernıné polgármestert a tulajdonjog átvételével kapcsolatos eljárásban való közremőködésre, a 
nyilatkozatok megtételére és a végleges megállapodás megkötésére. 
 

A határozatról értesül: 

- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
- A Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának 2011-2016. évi felülvizsgálata 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslat a jegyzıkönyv 19. számú melléklete./ 
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Szegvári Ernıné polgármester: A Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának 2011-
2016. évi felülvizsgálata. Kérdés, észrevétel, vélemény? Aki jóváhagyja a felülvizsgálatot, 
kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 28/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: A Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának 2011-2016. évi felülvizsgálata 
 
28/2012.(I. 31.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 

Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta és jóváhagyta a 
Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának 2011-2016. évi felülvizsgálatát. 
 
A Makói Kistérség Környezetvédelmi Programjának 2011-2016. évi felülvizsgálata anyaga a 
határozat mellékletét képezi. 
 

A határozatról értesül: 

- Makói Kistérség Többcélú Társulása  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport  
- Irattár 
 
 
- Nyilatkozat és tulajdonosi hozzájárulás a „43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő 
fıút melletti kerékpárút” engedélyezési eljáráshoz 
Elıadók: Szegvári Ernıné     Dr. Kárpáti Tibor 
      polgármester      jegyzı 
 
/Az elıterjesztés és a határozati javaslatok a jegyzıkönyv 20. számú melléklete./ 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Nyilatkozat és tulajdonosi hozzájárulás a „43. számú Szeged-
Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti kerékpárút” engedélyezési eljáráshoz. A régi 
kerékpárút, ami Makó és Kiszombor közötti, az engedélyezési eljárása folyamatban van, de 
kell hozzá az önkormányzat hozzájárulása, hogy vállaljuk a fenntartását, valamint a 
tulajdonosi hozzájárulást is meg kell adni, hogy megépülhessen az új kerékpárút, a régi 
nyomvonal megszőnne. 
 
Balázs Zoltán képviselı: Azt hallottam, hogy nem lesz megépítve a kerékpárút Klárafalvától 
tovább. 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Ez a testület is döntött arról, hogy nem építjük, annyi 
kamatteherrel nem vállaltuk. Sokkal fontosabb ez a meglévı. A tervezıvel azt a megoldást 
keressük, hogy megépüljön a kerékpárút Makó és Kiszombor között. Az egyik része, amelyik 
most Haleszig tart, benne van ebben a tervben, amihez most adjuk a hozzájárulást és elkészült 
az a terv, ami Halesztól Klárafalváig tart. Abból a tervbıl majd lehet használni azt a szakaszt, 
ami a haleszi bejárótól a kisállomásig jön. Azt is meg lehetne hozzá építeni, csak az másik 
tervben van, de nem építenénk meg Klárafalváig, de ez majd akkor a testület döntése lesz. Ha 
ugyanez a rendszer marad, hogy meg kell elılegezni a kivitelezést, akkor nem tudjuk 
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megépíteni Ferencszállásig, de ahhoz már a másik két település döntése is szükséges. Aki 
egyetért azzal, hogy vállaljuk az üzemeltetést és fenntartást, kérem, kézfeltartással jelezze. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 29/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Nyilatkozat „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti 
kerékpárút (Kiszombor külterületén a Haleszi buszmegálló és a Maros híd közötti 
szakaszon)” tárgyú UT187-6/2011 engedélyezési eljáráshoz 
 
29/2012.(I. 31.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Nyilatkozat 
és tulajdonosi hozzájárulás „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti 
kerékpárút” engedélyezési eljárásához tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete „a 43. számú Szeged-Makó-
Nagylak elsırendő fıút melletti kerékpárút (Kiszombor külterületén a Haleszi 
buszmegálló és a Maros híd közötti szakaszon)” tárgyú UT187-6/2011 engedélyezési 
eljáráshoz. (A kérelem tárgya: Meglévı kerékpárút megszüntetése a 43. számú Szeged-Makó-
Nagylak elsırendő fıút 27+570,8-28+738 km szelvényei között. Tervszám: UT187-6-B/2011 
43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti közlekedésbiztonsági kerékpárút 
építése. 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút 27+570,8-28+768 km szelvényei 
között Tervszám: UT187-6-É/2011) akként nyilatkozik, hogy a megépült létesítmény 
üzemeltetését és fenntartását vállalja (közútkezelıi hozzájárulás). 
 
Errıl értesítést kap: 
- KÖVIMET Mérnöki Tervezı és Szolgáltató Bt. 5600 Békéscsaba, Gyümölcsös u. 25.  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Aki egyetért a tulajdonosi hozzájárulás megadásával, kérem, 
kézfeltartással jelezzen. 
 
A képviselı-testület egyetértett, és 7 igen szavazattal meghozta 30/2012. számú határozatát. 
 
Tárgy: Tulajdonosi hozzájárulás  „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút 
melletti kerékpárút (Kiszombor külterületén a Haleszi buszmegálló és a Maros híd 
közötti szakaszon)” tárgyú UT187-6/2011 engedélyezési eljáráshoz 
 
30/2012.(I. 31.) KNÖT h.  

HATÁROZAT 
 
Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete megtárgyalta a Nyilatkozat 
és tulajdonosi hozzájárulás „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti 
kerékpárút” engedélyezési eljárásához tárgyú elıterjesztést és az alábbi döntést hozta:  
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Kiszombor Nagyközség Önkormányzatának Képviselı-testülete tulajdonosi hozzájárulását 
adja a kérelemben foglaltakat figyelembe véve a kérelmezı KÖVIMET Mérnöki Tervezı és 
Szolgáltató Bt.  (5600 Békéscsaba, Gyömölcsös u. 25. képv. Moldován Attila ügyvezetı) által 
benyújtott „a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút melletti kerékpárút 
(Kiszombor külterületén a Haleszi buszmegálló és a Maros híd közötti szakaszon)” 
tárgyú UT187-6/2011 benyújtott engedélyezési eljáráshoz (A kérelem tárgya: Meglévı 
kerékpárút megszüntetése a 43. számú Szeged-Makó-Nagylak elsırendő fıút 27+570,8-
28+738 km szelvényei között. Tervszám: UT187-6-B/2011 43. számú Szeged-Makó-Nagylak 
elsırendő fıút melletti közlekedésbiztonsági kerékpárút építése. 43. számú Szeged-Makó-
Nagylak elsırendő fıút 27+570,8-28+768 km szelvényei között Tervszám: UT187-6-É/2011) 
a terv által érintett önkormányzati tulajdonban lévı területek vonatkozásában.  
 
Errıl értesítést kap: 
- KÖVIMET Mérnöki Tervezı és Szolgáltató Bt. 5600 Békéscsaba, Gyümölcsös u. 25.  
- Szegvári Ernıné polgármester 
- Dr. Kárpáti Tibor jegyzı 
- Polgármesteri Hivatal Közgazdasági Csoport 
- Irattár 
 
 
Szegvári Ernıné polgármester: Tisztelt Képviselı-testület! Köszönöm a megjelenést, a mai 
testületi ülést bezárom. 
 

Kmf. 
 
 

Szegvári Ernıné         Dr. Kárpáti Tibor 
   polgármester        jegyzı 
 


